
Süreyya ORAL 4'te

DÜNDEN KALANLAR

Reklamların zapping 
yapılacağını hiç 

düşünmemiştik….

Sertifikalı 
tohum üretimi 

10 yılda iki 
kat yükseldi

Necdet AYAZ 8'de

Manipülasyon
yaptırımı neden

kaldırıldı?

BİR ZAMANLAR

Dr. Çağrı Kaderoğlu BULUT 5'te

YANKI

Suriye düşerken: 
Türkiye’de medyanın 

halleri (1) 

YIL: 44 • SAYI:13719  12 ARALIK 2024 PERŞEMBE 
GAZETECİLER CEMİYETİNİN GÜNLÜK YAYIN ORGANIDIR

“Sayın Bahçeli'nin 
yaptığı hiçbir şey
 beni şaşırtmaz''

Suriye'de PKK/YPG, 
TRT Haber ekip 

aracına dronla saldırdı

İYİ Parti Genel Başkanı Müsavat Dervi-
şoğlu, DEM Parti Eşbaşkanı Tuncer 
Bakırhan’ın bütçe görüşmelerindeki 
konuşmasını MHP Genel Başkanı Devlet 
Bahçeli’nin alkışlarken, kendisinin ''şaş-
kın bakışlarına'' ilişkin soruya,''Şaşkın 
değil ama kızgın bakışım olduğu söyle-
nebilir. Sayın Bahçeli'nin yaptığı hiçbir 
şey beni şaşırtmaz, bana da sürpriz 
olmaz. Biz onun ne olduğunu, kim ol-
duğunu herkesten iyi biliyoruz'' yanıtını 
verdi. S.3'te

HALEP (AA)-Suriye'nin Münbiç ilçesinde, 
terör örgütü PKK/YPG, TRT Haber ekip 
aracına dronla saldırı düzenledi. 

 TRT Haber'in canlı yayınına bağlanan 
Suriye muhabiri Bülent Çulcuoğlu, Öz-
gürlük Şafağı Operasyonu'na ilişkin 
gelişmeleri takip ettikleri sırada terör 
örgütü PKK/YPG'nin saldırısına uğradık-
larını anlattı. Çulcuoğlu, PKK/YPG'nin 
"kamikaze dronla" TRT Haber ekip ara-
cına saldırdığını ve araçta ağır hasar 
oluştuğunu ifade etti. S.3'te

ELLERİNDE veya el arabalarında taşıdıkları kıyafet, yatak, döşek 
ve mutfak gereçleri gibi eşyalarını da yanlarında götüren Suri-
yelilere, jandarma ve İl Göç İdaresi Müdürlüğü ekipleri yardımcı 
oluyor. Cilvegözü, Zeytindalı ve Yayladağı sınır kapılarından 
Suriyelilerin ülkelerine geçişleri devam ediyor. S.5'te

Suriyelilerin ülkelerine geçişleri devam ediyor

Askerler Şam'a 25 
kilometre yaklaştı
GOLAN (AA)-Baas rejiminin devril-

mesinin ardından hava saldırıla-
rını artırarak Suriye'nin güneyba-
tısındaki Kuneytra kentini işgal 
eden İsrail'in buradaki tanklarını 
görüntüledi. 

İSRAİL, Baas rejiminin devrilme-
sinin ardından hava saldırıla-
rını artırdığı Suriye'de, Golan 
Tepeleri'nin de ilerisine girerek 
Lübnan-Suriye hattındaki toprak-
ları işgal ederken Şam'ın 25 kilo-
metre yakınlarına kadar sokuldu.

İSRAİL ordusundan yapılan açık-

lamada, Baas rejiminin devril-
mesinden bu yana 320 "stratejik 
hedefe" hava saldırısı düzenlen-
diği belirtilmişti. Vurulan hedef-
ler arasında Suriye'nin hava sa-
vunma sistemleri, füze depoları, 
askeri uçak ve helikopterlerin 
yanı sıra savaş gemilerinin de 
olduğu belirtilen açıklamada, 
bu saldırılarda Baas rejiminden 
geriye kalan Suriye'nin askeri 
kapasitesinin "yüzde 70'ten faz-
lasının ortadan kaldırıldığı" iddia 
edilmişti.

ABD Dışişleri Bakanı Blinken, 
yarın Türkiye'ye gelecek 

İSTANBUL (AA)-ABD Dışişleri Bakanı 
Antony Blinken, cuma günü Türkiye'yi 
ziyaret edecek. Resmi kaynaklardan 
edinilen bilgiye göre, ABD Dışişleri 
Bakanı Blinken, 13 Aralık Cuma günü 
Türkiye'ye ziyaret gerçekleştirecek. Zi-
yarete ilişkin detay henüz paylaşılmadı. 
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan ve ABD 
Dışişleri Bakanı Blinken, Suriye'deki 
son gelişmeler üzerine 7 ve 10 Aralık'ta 
telefonda görüşmüştü.

ANKAPARK'I İŞLETEN FİRMANIN İFLAS ETTİĞİNİ VE YETKİSİ
KALMADIĞINI BELİRTEN ABB BAŞKANI MANSUR YAVAŞ:

Can PULAK

Birlik ve beraberlik 

06 ANKARA

3'te

Pestisit krizi Türkiye'nin 
gıda ihracatını tehdit ediyor
ULUSLARARASI gıda ihracatında 

önemli bir aktör olan Türkiye, kalite 
standartlarını karşılamayan ve yük-
sek pestisit kalıntıları tespit edilen 
ürünler nedeniyle dış pazarda zor 

bir süreçle karşı karşıya. Gıda Mü-
hendisi Uğur Toprak, tarımsal üre-
timdeki pestisit kullanımının sağlık 
risklerini ve ihracata etkilerini 24 
Saat'e değerlendirdi. S.2'de

ESİN ÖZDEMİR

ANKARA Bele-
diye Başkanı 
Mansur Yavaş, 
Tarihi Kent-
ler Birliği’nin 
Ankara’da 
düzenleyece-
ği UNESCO 
Buluşması’na 
katıldı. Yavaş, sözleşme-
nin feshedilmesi üzerine 
Ankapark'ı işleten firmanın 
açtığı davada verilen ka-
rarın hatırlatılması üzerine 
yaptığı açıklamada, ''Biraz 
önce öğrendim usuli bir 
bozma. Zaten firma iflas 
ettiği için geri dönüşü 
olmayan bir durumda, fir-
manın hiçbir yetkisi orada 
kalmadı. İnşallah bahar 
aylarında, orayı Ankara 
halkının yaptığımız anket-
ler doğrultusunda, istedik-
leri gibi tamamen ücretsiz 
ve rekreasyon alanı olarak 
Ankaralı ailelerin, gençle-
rin hizmetine açıyoruz. Bu 
da benim müjdem olsun'' 
dedi. S.3'te

Tutum, Yatırım ve Türk Malları Haftası "Yerli 
Üretim" temalı etkinliklerle kutlanacak

MİLLİ Eğitim Bakanlığınca (MEB), okullarda her yıl kutlanan ve 12-18 Aralık 
tarihlerini kapsayan Tutum, Yatırım ve Türk Malları Haftası kapsamında farklı 
eğitim kademelerindeki öğrenciler için etkinlikler hazırlandı. S.3'te

KVKK'den 
Instagram'ın sahibi 

Meta'ya "çocuk 
hesapları" cezası

KVKK, çocukların kullandığı hesap-
larla ilgili, 6698 Sayılı Kişisel Veri-
lerin Korunması Kanunu hüküm-
lerine aykırı davranışta bulunan 
Instagram'ın sahibi Meta'ya 11 
milyon 500 bin lira idari para ce-
zası uygulanmasını kararlaştırdı. 
KVKK, veri güvenliğini sağlamaya 
yönelik gerekli teknik ve idari ted-
birleri almayan ve konuyla ilgili 
yasal düzenlemeler kapsamında 
bildirim yükümlülüğünü yerine ge-
tirmeyen Meta'ya 2 milyon 500 bin 
lira idari para cezası verdi. S.3'te

Ankara Belediye 
Başkanı

 Mansur Yavaş

DERVIŞOĞLU'NDAN 
BAHÇELI'YE:

TÜRKİYE Tohumcular 
Birliği (TÜRKTOB) 
Yönetim Kurulu Baş-
kanı Hacı Ömer Gü-
ler, sertifikalı tohum 
üretiminin 10 yılda iki 
kat artarak, 1 milyon 
300 bin tona ulaştığı-
nı söyledi. Tarım ve 
Orman Bakanı İbra-
him Yumaklı'nın da 
katılımıyla Antalya'nın 
Belek Turizm Mer-
kezi'ndeki bir otelde 
düzenlenen 8. Ulus-
lararası Tohumculuk 
Kongresi'nde yurt 
içi ve yurt dışından 
sektör paydaşları 
fikir alışverişinde 
bulundu.S.2'de

Antalya 36 "yüzen otelle" gelen 
yaklaşık 57 bin turisti ağırladı
YILIN 11 ayında hava yoluyla gelen turist sayısında 16 

milyon 606 bine ulaşarak rekor kıran Antalya, kruvaziyer 
turizminde de özellikle Avrupalı tatilcilerin adresi oldu. 
Yılbaşından bu yana QTerminals Antalya Limanı 21 lüks 
gemiyle gelen 40 bin kadar yolcuyu, Alanya Limanı ise 15 
gemideki yaklaşık 17 bin turisti konuk etti. S.6'da

Inşaat maliyet endeksi 
ekimde yıllık %37,94 arttı 
İNŞAAT maliyet endeksi, ekimde aylık baz-

da yüzde 1,48, yıllık bazda yüzde 37,94 
artış gösterdi. Türkiye İstatistik Kurumu, 
ekim ayına ilişkin inşaat maliyet endeksi 
verilerini açıkladı. S.6'da

İSRAİL'İN SURİYE'DEKİ İŞGALİ GENİŞLİYOR: 

Tamamen 

ücretsiz ve 

rekreasyon alanı 

olarak hizmete 

açılacak
''Bahar aylarında 
Ankapark’ı açıyoruz”
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Son dönemde Türkiye’nin 
tarımsal ürün ihracatında 

yaşanan sorunlar, pestisit kaynak-
lı geri dönüşlerin artmasıyla ulus-
lararası ticarette önemli bir kriz 
haline geldi. Uzmanlar, hem halk 
sağlığına zarar veren hem de ülke-
nin gıda güvenliği algısını olum-
suz etkileyen bu durumun çözümü 
için güvenli ve sürdürülebilir tarım 
uygulamalarına geçişin kaçınılmaz 
olduğuna dikkat çekiyor.

Türk Mimar ve Mühendisler 
Odaları Birliği (TMMOB) Gıda 
Mühendisleri Odası Yönetim Ku-
rulu Üyesi Uğur Toprak, tarımsal 
üretimdeki pestisit kullanımının 
zararlarını anlattı.

Kabul edilen pestisit üst sınırı 
miktarının ülkeden ülkeye değişik-
lik gösterdiğini belirten Top-
rak, "İade edilen ürün 
ile ilgili gerekçe tam 
olarak bilinmeli/
istenmeli ve ana-
lizleri muhak-
kak yapılmalı. 
Burada en 
önemli nokta 
şeffaflık. 
Gümrük-
ten dönen 
ürünlerin 
yönetimi, 
sadece ticari 
etkileri değil, 
aynı zamanda 
etik ve sağlık 
standartları açı-
sından da kritik 
bir öneme sahip" 
dedi. 

"TÜRKİYE'DEN 
GÖNDERİLEN 
BAZI ÜRÜNLER AB 
STANDARTLARINA 
UYMUYOR"
Gıda ihracatının Türkiye’nin 

önemli gelir kaynaklarından biri 
olduğunu söyleyen Toprak, zaman 
zaman ihracattan dönen ürünlerin 
hem Türkiye’nin gıda güvenliği 
karnesini hem de iç pazardaki 
ürün güvenliğini yönelik sorunlar 
gündeme getirdiğini kaydetti. 

“Bu ürünlerin reddedilmesinde 
'pestisit kalıntıları', 'mikotoksin 
kontaminasyonu' ve 'izlenebilirlik 
sorunları' gibi nedenler öne çıkı-
yor” diyen Toprak, sözlerini şöyle 
sürdürdü: 

"Pestisit kalıntıları, özellik-
le sebze ve meyve ihracatında 
Türkiye’nin karşılaştığı en büyük 
problemlerden biri. Avrupa Bir-
liği, gıdalarda pestisit kalıntıları 

için oldukça katı standartlara 
sahip. Maksimum Kalıntı Limitleri 
adı verilen bu standartlar, insan 
sağlığını korumayı hedefliyor. 
Ancak Türkiye’den gönderilen 
bazı ürünler bu sınırları aştığı için 
geri dönüyor. En çok reddedilen 
ürünler; domates, biber, narenciye 
ve üzüm gibi sebze ve meyveler. 
Sorunun kaynağı ise hasat öncesi 
bekleme sürelerine uyulmaması, 
gereksiz veya bilinçsiz kimyasal 
kullanımının yaygın olması."

"YABANİ TÜRLER 
TARIMIN GELECEĞİ İÇİN 
HAYATİ ÖNEME SAHİP"
Pestisitlerin yanlış ve aşırı 

kullanımının hem insan sağlığını 
hem de çevreyi ciddi şekilde teh-
dit ettiğine dikkat çeken Toprak, 
zehirli maddelerin yalnızca insan-
lar için değil; çiftlik hayvanları, 
arılar, kuşlar ve balıklar gibi diğer 
canlılar için de ölümcül sonuçlar 
doğurabildiğini vurguladı.

Bununla birlikte, bilinçsiz 
kullanım nedeniyle zirai 

ürün zararlılarının 
pestisite karşı da-

yanıklılık geliş-
tirdiğine dikkat 
çeken Toprak, 
"Bu yüzden 
daha yüksek 
dozlarda 
uygulama 
yapılması 
gerekmek-
tedir. Bu 
durum ise 

gerek üretim 
maliyetinin 

artmasına ge-
rekse de ürün-

de ve ekosistem 
içerisinde kalıntı 

miktarının ve kirliliğin 
artmasına sebep olmak-

tadır" dedi.
Pestisitlerin canlılar ve çevre 

üzerindeki zararlı etkilerine deği-
nen Toprak şöyle konuştu:

"Pestisitlerin tarımsal amaç-
lı olarak kullanımının, ortamda 
bulunan canlılar ve çevre üzerinde 
olumsuz ekolojik etkilerinin, bağı-
şıklık sistemi ve farklı dokularda 
toksik etkilerini gösteren bilimsel 
çalışmaların sayısı gün geçtikçe 
artmaktadır. Bunun yanı sıra pes-
tisit kullanımı ile yabancı otların 
nesli tehlikeye girmekte ve canlı 
kaynakların temelini oluşturan bi-
yoçeşitliliğin azalmasına neden ol-
maktadır. Halbuki, üretimi yapılan 
tüm tarım çeşitlerinin, yani kültüre 
alınmış bitki ve hayvan türlerinin, 
temeli doğada bulunan yabani 
akrabalarına dayanır. Günümüzde 
de yeni tarım çeşitleri elde etmek 
veya mevcut olanları insanların 

ihtiyaçlarına göre iyileştirmek 
(ıslah etmek) için yabani türlere 
ihtiyaç duyulmaktadır. Ülkelerin 
sahip olduğu biyolojik çeşitlilik, 
özellikle genetik kaynaklar anla-
mında büyük bir güç durumuna 
gelmektedir."

"İADE EDİLEN ÜRÜNLERLE 
İLGİLİ GERÇEK TAM 
OLARAK BİLİNMELİ"
İhracattan dönen ürünlerin 

akıbetinin tüketicilerin kafasında 
büyük soru işareti yarattığının 
altını çizen Toprak, söz konusu 
ürünlerin geri dönmesinin ardın-
dan ne yapılacağı konusunda 
belirli prosedürler bulunduğunu 
aktardı.

Açıklamasında, geri dönen 
ürünlerin genellikle mevzuatına 
uygun olan başka ülkelere gönde-
rildiği bilgisine yer veren Toprak, 
şu ifadeleri kullandı:

"Mevzuatımıza uygunsa iç 
pazarda değerlendirilebilir, iki-
si de uygun değilse imha edilir. 
Her ülkenin mevzuatı birbirinden 
farklıdır. Dolayısıyla kullanılan 
pestisit ve miktarı da ülkeden 
ülkeye değişiklik arz etmektedir. 
İade edilen ürün ile ilgili gerekçe 
tam olarak bilinmeli/istenmeli ve 
analizleri muhakkak yapılmalıdır. 
Burada en önemli nokta şeffaflık-
tır. Gümrükten dönen ürünlerin 
yönetimi, sadece ticari etkileri 
değil, aynı zamanda etik ve sağlık 
standartları açısından da kritik bir 
öneme sahiptir. Bakanlık gerekli 
düzenlemeleri yaparak taklit ve 
tağşiş için yapmış olduğu uygu-
lamayı meyve ve sebzeler için de 
yapmalı, pestisit, aflatoksin ve 
mikrobiyal yük sınır değerlerini 

aşan ürünleri üreten firma ve kişi-
leri de ifşa etmelidir."

"GIDA EGEMENLİĞİNE DAYALI, 
KAMUCU TARIM VE GIDA 
POLİTİKALARI 
İNŞA EDİLMELİ"
Öte yandan, gıda ihracatında 

yaşanan sorunların ve geri dönen 
ürünlerin Türkiye’nin uluslara-
rası arenadaki itibarını olumsuz 
etkilediğini söyleyen Toprak, 
"Türkiye’nin gıda güvenliği ve ka-
lite standartlarına uyum konusun-
da zayıf olduğu algısını yaratıyor" 
dedi. 

Gıda Mühendisi Toprak, ihracat 
süreçlerinde daha dikkatli olun-
ması gerektiğini belirterek, açıkla-
masına şöyle devam etti:

"Üretimden ambalajlamaya, 
taşımadan kalite kontrolüne kadar 
her aşamada uluslararası stan-
dartlara uygun hareket edilmelidir. 

İhracat ve iç piyasa süreçlerinde 
gümrükten dönen ürünlerin yöne-
timi, birçok açıdan dikkat gerek-
tiren bir konu. RASSF sistemi, 
mikotoksinler, pestisitler ve etik 
kaygılar doğrultusunda yapılacak 
düzenlemeler, bu sürecin hem 
verimli hem de güvenli bir şekilde 
yürütülmesini sağlar. Ticaretin 
şeffaflığı ve tüketici sağlığının 
korunması, bu denetimlerin ve 
düzenlemelerin başarıyla uygu-
lanmasına bağlı. Tarlada gıda 
güvenliğinin sağlanabilmesi için 
gıda mühendisleri ve ziraat mü-
hendislerinin bilgi ve birikiminden 
faydalanabilmek için gerek kamu-
da gerek özel sektörde istihdamla-
rı artırılmalıdır. Çiftçilerimize belirli 
aralıklarla eğitimler verilmelidir. 
Gıda egemenliğine dayalı, kamu-
cu tarım ve gıda politikaları inşa 
edilmelidir."

Pestisit krizi Türkiye'nin 
gıda ihracatını tehdit ediyor

Uluslararası gıda ihracatında önemli bir aktör olan Türkiye, kalite standartlarını karşılamayan ve yüksek pestisit 
kalıntıları tespit edilen ürünler nedeniyle dış pazarda zor bir süreçle karşı karşıya. Gıda Mühendisi Uğur Toprak, 

tarımsal üretimdeki pestisit kullanımının sağlık risklerini ve ihracata etkilerini 24 Saat'e değerlendirdi.

ESİN ÖZDEMİR

Türk Mimar ve
 Mühendisler Odaları 

Birliği (TMMOB) 
Gıda Mühendisleri 

Odası Yönetim Kurulu 
Üyesi Uğur Toprak

Sertifikalı tohum üretimi 10 yılda iki kat arttı 
ANTALYA (AA) - Türkiye Tohum-

cular Birliği (TÜRKTOB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Hacı Ömer Güler, 
sertifikalı tohum üretiminin 10 yılda 
iki kat artarak, 1 milyon 300 bin tona 
ulaştığını söyledi.

Tarım ve Orman Bakanı İbrahim 
Yumaklı'nın da katılımıyla Antalya'nın 
Belek Turizm Merkezi'ndeki bir 
otelde düzenlenen 8. Uluslararası 
Tohumculuk Kongresi'nde yurt içi ve 
yurt dışından sektör paydaşları fikir 
alışverişinde bulundu.

TÜRKTOB Yönetim Kurulu Başka-
nı Güler, yaptığı konuşmada, Ankara 
Üniversitesi Ziraat Fakültesi işbirli-
ğiyle düzenledikleri kongreye, 20'den 
fazla ülkeden konuşmacının, 1700 
sektör temsilcisinin katıldığını, 100'e 
yakın sözlü sunum, 30 poster çalış-
ması gerçekleştirdiklerini vurguladı.

Kongrenin, Türkiye'nin geleceği 
olan tarıma ve tohumculuğa büyük 
katkılar sunacağını belirten Güler, 
etkinliğin sadece akademik buluş-
ma değil, aynı zamanda sektörün 
geleceğini şekillendirecek küresel bir 
platform niteliğinde planlandığını dile 
getirdi.

Avrupa'da tarımsal hasıla açı-
sından birinci, dünyada 9. sırada 
olunmasında tohumculuk sektörünün 
payının değerli olduğuna dikkati çe-
ken Güler, şunları kaydetti:

"Sertifikalı tohum üretimi sadece 
son 10 yılda iki kat artarak 1 milyon 
300 bin tona ulaştı. Fide, fidan ve 
süs bitkilerinde de üretimimiz her yıl 
artıyor. Bitkisel Üretim Genel Müdür-
lüğümüz ile her konuda uyum içinde 
ve çok hızlı, sonuç odaklı çalışıyo-
ruz. Bu başarılarla da yetinmiyor, 
Türkiye'nin bereketini dünya sofra-
larına taşıyoruz. Bundan 20 yıl önce 
ihracatının üç katı kadar ithalat yapan 
bir tohumculuk sektörü varken, bugün 
ihracatın, ithalatı karşılama oranı yüz-
de 147 olan bir sektörümüz var. Türk 
tohumculuk sektörü artık 117 ülkeye 
tohum ihraç ediyor, bu sayı fidan ve 
süs bitkileriyle birlikte 130'a ulaşıyor. 
327 milyon dolarlık tohum, 32 milyon 
dolarlık fidan, 113 milyon dolarlık süs 
bitkisi ihraç ediyoruz. Yaklaşık 500 
milyon dolarlık ihracatla Türkiye'de 
son 20 yılda sessiz bir devrim yaşa-
dık."

"EK DESTEKLERİN 
SAĞLANMASI SEKTÖRÜ 
GÜÇLENDİRECEKTİR"
Güler, 2025'te Dünya Tohum-

culuk Kongresi'nin İstanbul'da, 
2026'da ise Asya Pasifik Tohumculuk 
Kongresi'nin Antalya'da yapılacağını 
hatırlattı.

Tarım ve Orman Bakanlığının 
sertifikalı tohum kullanım destekle-
rini ortalama yüzde 87 artırmasının, 

sektöre büyük ivme kazandırdığını 
bildiren Güler, yerli sertifikalı tohum 
ve fidan üretimine ayrılan finans-
man miktarının yüzde 128 artışla 80 
milyon liraya çıkarıldığını, AR-GE 
kuruluşlarına ilk kez yüzde 50 hazine 
faiz desteği sağlandığını belirtti.

Güler, kayıt dışılığın azaltılması-
nın, ekonominin ve sektörün daha 
sağlıklı bir yapıya kavuşması adı-
na önemli olduğuna işaret ederek, 
tohum yetiştiricilerine yönelik ek 
desteklerin sağlanmasının önemli bir 
ihtiyaç olduğunu sözlerine ekledi.

Antalya Valisi Hulusi Şahin de 
tarımda, turizmde amiral gemi olan 
Antalya'nın tohumculuk sektöründe 
de Türkiye'nin amiral gemisi olduğu-
nu söyledi.

Tarımın eskiden geleneksel üretim 
yapılan, köy ya da köylüye ait emek, 
yoğun iş olarak görüldüğünü dile ge-
tiren Şahin, "Halbuki tarım tamamen 
inovasyonla tamamen teknolojiyle ve 
bilgiyle yapılacak ve ciddi sermaye 
isteyen ama getirisi de ona göre çok 
yüksek olan devasa bir sektör. Bu 
sektöre yatırım yaparsanız fazlasıyla 
bunun karşılığını alıyorsunuz. Eminim 
desteklerle beraber Türk tarımı, to-
humculuğu daha da iyi ileriye gide-
cektir. Bunun altyapısı çok sağlam." 
diye konuştu.
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Güven, huzur ve istikrar içinde yaşamı 
özlemişken, her gün artan ciddi sorun-

ların altında ezilirken, bu kere de dış tehlikeler 
kaygı ve korkularımızı daha da azdırıyor.

Benim talihsiz ülkem, iyiliğe ve güzelliğe 
uyanmaya, güne güzel ve moralli başlamaya 
hasret kaldı. Kavga, gürültü, kargaşa, ka-
rambol, geçim sıkıntısı, zam yağmurları ile 
geçiyor günlerimiz. Havanda su dövmekten 
öte, dişe dokunur bir icraatımız yok. Hakkını 
aramak için Anayasal hakkını bile kullanamı-
yor insanımız. Memlekette neler olup bitiyor, 
kapalı kapılar ardında ne kararlar alınıyor bile-
miyoruz. Ben yaptım oldu sistemi, tek adama 
mahkumiyet rejimi vatandaşlık haklarımıza 
bile zarar verir hale geldi.

Suriye olayına bile farklı bakıyoruz. 
Kimileri memnun olanlardan, bizim lehimize 
oluyormuş gelişmeler. Gerçek ve objektif ana-
liz yapabilen çoğunluk ise, kapımıza dayanan 
tehlikeleri ürkütücü ve korkutucu buluyor. 
Bunda bile akılcı bir noktada buluşamıyor, 
ülkenin geleceğini ve güvenliğini dahi polemik 
haline getiriyoruz. Şurası bir gerçek ki, öteden 
beri iyi yönetilmiyoruz. Yanlış üstüne yanlış 
yapıyor, yanlışlarda ısrar ediyor, sonra da (ya-
nıldık, affet beni milletim) diyoruz.

Bir ülke deneme tahtası haline getirilemez. 
İkidebir değişen kararlarla, kararnamelerle ve 
torba yasalarla yönetilemez. Yönetilir diyor-
sak eğer, işte böyle yönetilir. Bu yüzden iç ve 
dış politikamızda istikrar göremiyoruz. Allah 
aşkınıza Türkiye’nin şu sırada sorunu APO’yu 
hapisten çıkarmak mı, Anayasa’yı değiştirmek 
mi, raydan çıkardığımız ekonomiyi düzel-
teceğiz diye, ödeyemeyeceği zamları halka 
yüklemek mi? Her Allah’ın günü muhalefete 
yüklenmek mi? Yahu muhalefet zaten kendi 
içinde sorunlu, gelecekte kimi Cumhurbaşkanı 
yapacağının kavgasını şimdiden veriyor. Bir 
değil üç başkanı var CHP’nin. Onunla uğraşıp 
duracağına kendi işine baksana, işini doğru 
dürüst ve tüm milleti kucaklayıcı bir şekilde 
yapsana..

Politikacılarımız sokaklara kulak vermiyor-

lar mı acaba? Halktaki ezilmişliği, çaresizliği, 
geçinememenin çığlıklarını, açlık ve yoksulluk 
korkularını farketmiyorlar mı? Bugün uygu-
ladığımız politikalarla bunların düzelmesinin, 
ülkemizin huzur, refah ve esenliğe kavuşma-
sının mümkün olmadığını göremiyorlar mı? 
İktidarıyla muhalefetiyle görevlerimizi doğru 
dürüst yapmalıyız. Bunun için halk gibi yaşa-
malı, halkın içinde yaşamalıyız ki, sorunları iyi 
anlayalım. Milletvekillerine bakıyorum, çoğu 
susuyor ve halkın şikayetçi olduğu konuları 
korkusuzca gündeme getiremiyorlar. İktidar 
partisinde ve yavru iktidarda yapılan yanlışları 
eleştirebilecek yürekte kimse yok. Muhalefette 
ise, bütçe müzakerelerinde bir hareket gördük, 
sonrası sessizlik…

Bir avuç milletvekilinin ötesine geçemiyor 
muhalefet. Cemal Enginyurt, Sera Kadıgil, 

Veli Ağbaba, Deniz Yavuzyılmaz ve birkaç 
kişi daha olmasa, ülke muhalefeti NOW 
spikeri Selçuk Tepeli ile Sözcü spikeri Fatih 
Portakal’a kalacak. Halkımız bunca muhalefet 
milletvekilinin ne yaptığını merak ediyor ve 
aldıkları yüksek maaşları hak etmedikleri-
ne inanıyor. Tabii sadece muhalefetin değil, 
yıllardır sessiz, sakin ve suskun oturan iktidar 
nilletvekillerinin de…

Yıl sonuna geliyoruz, yoğun sorunlarla 
gireceğiz yeni yıla. Bunları böyle dağılmışlık, 
bölünmüşlük tablolarıyla çözemeyiz. Ülkemi-
zin şiddetle milli birlik ve beraberlik içinde 
olmasına, iç ve dış tehlikeleri birlikte savuş-
turmasına ihtiyaç var. Bunun için iktidarla 
muhalefet siyasi kavgaları bir yana bırakarak, 
ülkenin geleceğinin planını birlikte çizmeli, 
tehlikelerin üstesinden birlikte gelmeli ve tepe-
mizdeki kara bulutları birlikte dağıtmalıdırlar. 
Ne yazık ki önümüzü göremiyoruz ve tehlike-
lerin gelişme hızı da giderek artıyor.

AKP Genel Başkanı, Parlamento’da temsil 
edilen tüm partilerin genel başkanlarını acilen 
bir toplantıya çağırsa, geçici de olsa siyasi bir 
ateşkes ilan etse ve ülke sorunlarını birlikte 
gözden geçirme ve çözme önerisi getirse, 
Türkiye’de çok şey ve süratle değişir.

Birlik ve beraberlik 
Can PULAK                                                  can.pulak@gmail.com
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ANKARA (ANKA) - An-
kara Büyükşehir Belediye 
Başkanı Mansur Yavaş, Türki-
ye'deki Suriyelilerin ülkelerine 
dönüşüne ilişkin bir soruya, 
''Gördüğümüz kadarıyla 
yoğun bir gidişi henüz yok 
ama gitmek isteyenlere tabi 
ki hepimiz destek oluruz, yar-
dımcı oluruz. Çünkü ülkemizin 
demografisi tehlike altında. 
Gittikleri zaman Esad’ın zulmü 
var, şimdi Esad’ın zulmü falan 
kalmadığına göre gitmelerinin 
önünde hiçbir engel kalmadı. 
Hepimiz gitmeleri yönünde 
destek olmaya hazırız'' yanıtı-
nı verdi.

Ankara Belediye Baş-
kanı Mansur Yavaş, Tarihi 
Kentler Birliği’nin Ankara’da 
düzenleyeceği UNESCO 
Buluşması’na katıldı. Yavaş, 
daha sonra gazetecilerin soru-
larını yanıtladı.

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın, CHP’li 
belediyelerin Sosyal Güvenlik 
Kurumu’na (SGK) olan borç-
larını ödemeleri için Çalışma 
ve Sosyal Güvenlik Bakanı 
Vedat Işıkhan’a “muhalefet 
belediyelerini biraz silkeleyin 
talimatını verdiğine” ilişkin bir 
soru üzerine Mansur Yavaş, 
şunları söyledi:

''Bu konuda ilk yaptığım 
basın toplantısında, belediye-

lerin toplam borcunun yüzde 
9’u olduğunu söylemiştim. 
Yani SGK alacağının yüzde 
9’u belediyelere ait. Bunun da 
yarısı AK Partili belediyelere, 
yarısı CHP’li belediyelere ait. 
Örneğin, Ankara’da AK Parti 
ve MHP’den CHP’ye geçen 
belediyelerin borcu toplam 2 
milyar lira. Daha önce kimse-
yi 'silkelememişler.' Onların 
bu şekilde borç yapmala-
rına izin vermişler. Ancak 
milli irade bu şekilde tecelli 
edince görüyoruz ki hala 
hazmedilememiş. Borçlarımızı 
ödemeye hazırız. Bir önceki 
durumu da biliyoruz. Bu sene 
Cumhurbaşkanı'na da arz 
etmiştim.

''BELEDİYELERİMİZİN 
ALACAKLARINA 
GELİNCE HİÇ SES 
ÇIKMIYOR''
Kamu bankalarında 

bütün mevzuatımız olmasına 
rağmen 5 milyonluk teminat 
mektubunu dahi vermiyorlardı. 
İller Bankasından bir kuruş 
alamadık. Dolayısıyla, bizler 
de önceki dönemden gelen fa-
izli borçları ödemek için SGK 
borçlarını ertelemek durumun-
da kaldık, bu bir. İkincisi, gene 
basın toplantısında söylemiş-
tim, belediyenin gayrimenkul-
lerini kullanılan kamu kurum-

ları var. Bunların mahsubu için 
Vergi Dairesi ve SGK ile de 
zaten görüşüyoruz. Ancak be-
lediyemizin alacakları da var. 
Belediyelerimizin alacakları-
na gelince hiç ses çıkmıyor. 
Belediyemizin de alacaklarını 
ödesinler, mahsuplaşalım. 
Bunlar çözülmeyecek şeyler 
değil, ancak şu algıyı kesinlik-
le kabul etmiyorum.

''ASLINDA HALKI 
'SİLKELEMEK' 
İSTİYORLAR''
SGK’nın alacaklarının 

yüzde 10’u sadece belediye-
lerden. Aşağı yukarı 1 trilyon 
lira alacağı var. Bunun yüzde 

10’u belediyelerden, yüzde 
90’ı kimden? 2006’da çıkan 
yasa gereği, bunları altı ayda 
bir açıklamaları gerekiyor. 
Hangi patrondan alacaklarını 
almadılar? Hangi patrondan 
alacaklarını erteliyorlar? 
Neden onları silkelemiyorlar? 
Belediyeleri silkelerlerse, 
istiyorlar ki belediyeler direkt 
halka temas eden kuruluşlar 
olduğu için aslında halkı 'silke-
lemek' istiyorlar. Bizde hiçbir 
şey olmaz. Borcumuzu öderiz 
ama adil olmak lazım. Takdiri 
ben artık Ankara halkına bıra-
kıyorum.''

Son gelişmelerin ardından 

bazı belediyelerin ülkesine 
dönmek isteyen Türkiye'deki 
Suriyelilerin gidiş masraflarını 
karşılayacaklarına ilişkin ha-
berlerin hatırlatılması üzerine 
Yavaş, ''Gördüğümüz kada-
rıyla yoğun bir gidişi henüz 
yok ama gitmek isteyenlere 
tabi ki hepimiz destek olu-
ruz, yardımcı oluruz. Çünkü 
ülkemizin demografisi tehlike 
altında. Şimdiye kadar şöyle 
bir bahane vardı. 'Gittikleri za-
man Esad’ın zulmü var', şimdi 
Esad’ın zulmü falan kalmadı-
ğına göre gitmelerinin önünde 
hiçbir engel kalmadı. Hepimiz 
gitmeleri yönünde destek ol-
maya hazırız” diye konuştu.

Bir gazetecinin, sözleş-
menin feshedilmesi üzerine 
Ankapark'ı işleten firmanın 
açtığı davada verilen kararın 
hatırlatılması üzerine Mansur 
Yavaş, ''Biraz önce öğrendim 
usuli bir bozma. Zaten firma 
iflas ettiği için geri dönüşü 
olmayan bir durumda, firmanın 
hiçbir yetkisi orada kalmadı. 
İnşallah bahar aylarında, orayı 
Ankara halkının yaptığımız 
anketler doğrultusunda, iste-
dikleri gibi tamamen ücretsiz 
ve rekreasyon alanı olarak 
Ankaralı ailelerin, gençlerin 
hizmetine açıyoruz. Bu da 
benim müjdem olsun'' dedi.

Ankapark'ı işleten firmanın iflas ettiğini ve yetkisi kalmadığını 
belirten ANKARA Büyükşehir Belediye Başkanı Mansur Yavaş:

''Bahar aylarında Ankapark’ı 
Ankaralıların 
hizmetine 
açıyoruz"

ANKARA (AA) - KVKK, çocukların kul-
landığı hesaplarla ilgili, 6698 Sayılı Kişisel 
Verilerin Korunması Kanunu hükümlerine 
aykırı davranışta bulunan Instagram'ın sa-
hibi Meta'ya 11 milyon 500 bin lira idari para 
cezası uygulanmasını kararlaştırdı. 

Kişisel Verileri Koruma Kurumunun 
(KVKK) kararına göre, 18 yaş altı kulla-
nıcılar tarafından açılan gizli Instagram 
hesaplarının işletme hesabına çevrilerek 
kamuya açık hale gelmesine imkan tanın-
ması ve çocukların kişisel verilerinin herkes 
tarafından erişilebilir kılınması nedeniyle, 
çocuk kullanıcıların kişisel verilerinin ve 
mahremiyetinin ihlal edildiği iddiaları üzerine 
resen inceleme başlatıldı.

İnceleme sonucu, Instagram işletme 
hesaplarındaki e-posta adresi ve telefon 
numarası bilgilerinin Instagram'ın HTML 
kaynak kodunda yer alması, bu bilgilerin 
herkes tarafından toplanabilir hale gelmesi 
sebebiyle çocuk kullanıcıların "çevrim içi 
ortamdaki risklere karşı savunmasız hale 
geldiği" tespit edildi.

Veri sorumlusu konumundaki Meta'nın, 
veri güvenliğini sağlamaya yönelik teknik 
tedbirleri alma noktasında yetersiz kaldığını 
belirleyen KVKK, çocukların kişisel verileri-
nin herkes tarafından erişilebilir olmasının 
çocuklar üzerinde olumsuz etkilere sebep 
olabileceğini tespit etti.

KVKK, veri güvenliğini sağlamaya 
yönelik gerekli teknik ve idari tedbirleri al-
mayan ve konuyla ilgili yasal düzenlemeler 
kapsamında bildirim yükümlülüğünü yerine 
getirmeyen Meta'ya 2 milyon 500 bin lira 
idari para cezası verdi.

Çocuk kullanıcılara ait gizli Instagram 
hesaplarının işletme hesabına çevrilmesi 
sürecinde yaş kriterinin sorgulamaması, 
işletme hesabına ebeveynlerin bilgisi ve 
kontrolü doğrultusunda geçiş yapılmasına 
yönelik bugüne kadar herhangi bir tedbir 
alınmaması nedeniyle de Meta'ya 9 milyon 
lira idari para cezası uyguladı.

Böylece, Türkiye'de 50 milyondan fazla 
kullanıcısı bulunan Meta'ya, toplam 11 mil-
yon 500 bin lira idari para cezası verildi.

KVKK'den Instagram'ın 
sahibi Meta'ya "çocuk 

hesapları" cezası

ANKARA (AA) - Milli Eğitim Bakanlı-
ğınca (MEB), okullarda her yıl kutlanan ve 
12-18 Aralık tarihlerini kapsayan Tutum, 
Yatırım ve Türk Malları Haftası kapsamın-
da farklı eğitim kademelerindeki öğrenci-
ler için etkinlikler hazırlandı.- Bakanlıktan 
yapılan açıklamaya göre, çocuklara milli, 
manevi ve kültürel değerleri kazandır-
mak, sorumluluk duygularının gelişmesini 
desteklemek, çevre bilinci oluşturmak, 
yerli üretim ve yerli ürün tüketimine teşvik 
etmek amacıyla okullarda her yıl 12-18 
Aralık tarihleri Tutum, Yatırım ve Türk 
Malları Haftası olarak kutlanıyor.

Bu kapsamda yapılması planlanan et-
kinliklere ilişkin Bakanlık, tüm illerdeki Milli 
Eğitim Müdürlüklerine yazı gönderdi.

ETKİNLİKLER 4 ANA BAŞLIKTA 
TOPLANIYOR
Yazıda Tutum, Yatırım ve Türk Mal-

ları Haftası'nın, Türkiye Yüzyılı Maarif 
Modeli'nde yer alan beceriler ve değerler 
çerçevesinde öğrencilerin üretken, vatan-
sever, sağlıklı bir şekilde gelişimlerini ve 
yaşanabilir bir çevre oluşturmalarını sağ-
layacak şekilde kutlanacağı vurgulandı. 

Yazıda, okulun yakın çevresindeki 
tarım, sanayi ve teknolojideki önemli 
gelişmeler ile üretilen ürünlerin bölge ve 
ülkeye sağladığı katma değerin öneminin 
vurgulanması ve yapılacak olan etkinlikle-

re velilerin de dahil edilmesi yer alıyor.
Okullarda yapılması planlanan et-

kinlikler, "katma değerli üretim, tasarruf 
ve yatırım bilincinin oluşturulması, yerli 
üretimin desteklenmesi ile sürdürülebilir 
çevre dostu tüketim" ana başlıklarında 
toplanıyor.

Bu kapsamda Tutum, Yatırım ve Türk 
Malları Haftası'nda yerli üretimin ekonomi-
ye katkısı, ekonomik bilinç oluşturulması, 
yerel ürünlerin tanıtılması, israfın önlen-
mesi ve doğal kaynakların korunması 
gibi konular işlenerek bu temaları içeren 
etkinlikler yapılacak.

OKUL ÖNCESİ ÇOCUKLARI 
İÇİN YERLİ MALI TAKVİMİ 
HAZIRLANDI
Okul öncesi eğitim kademesindeki 

çocuklara yönelik etkinlik takvimi oluştu-
ruldu.

Takvimde, yerli üretim ve yerli ürün 
tüketimi, tarım, sanayi ve teknolojik geliş-
meler, tutumluluk, tasarruf, çevre bilinci 
konularında çocuklara sunulan öğren-
me deneyimlerinin zenginleştirilmesini, 
ailelerin sürece dahil edilerek edinilen 
bilgi ve becerilerin kalıcı hale getirilmesini 
sağlayacak içerikler oluşturuldu.

Tutum, Yatırım ve Türk Malları Haftası 
"Yerli Üretim" temalı etkinliklerle kutlanacak

ADIYAMAN (ANKA)- İYİ Parti 
Genel Başkanı Müsavat Dervişoğ-
lu, DEM Parti Eşbaşkanı Tuncer 
Bakırhan’ın bütçe görüşmelerinde-
ki konuşmasını MHP Genel Başka-
nı Devlet Bahçeli’nin alkışlarken, 
kendisinin ''şaşkın bakışlarına'' 
ilişkin soruya,''Şaşkın değil ama 
kızgın bakışım olduğu söylenebilir. 
Sayın Bahçeli'nin yaptığı hiçbir şey 
beni şaşırtmaz, bana da sürpriz 
olmaz. Biz onun ne olduğunu, kim 
olduğunu herkesten iyi biliyoruz'' 
yanıtını verdi

İYİ Parti Genel Başkanı 
Müsavat Dervişoğlu, Kahraman-
maraş deprem bölgeleri ziyareti 
kapsamında yaptığı gezilerin ikinci 
gününde ilk durağı İYİ Parti Adıya-
man il başkanlığı oldu.

“İktidara doğru Dervişoğlu” slo-
ganlarıyla karşılanan Dervişoğlu, il 
başkanlığı önünde kısa bir açık-
lama yaprak, ''Depremde hayatını 
kaybederlere Allah’tan rahmet 
diliyorum. Bütün Adıyamanlıların 
acısını paylaşıyorum. İyi günlerde 

buluşmak üzere şimdi partimizin il 
başkanlığında bir toplantı yapaca-
ğız. Teşkilatlarımızla buluşacağız. 
Sonra yine vatandaşımızın derdle-
riyle hemdert olmak haliyle hemhal 
olmak üzere İYİ Parti il başka-
nımızın programı çerçevesinde 
ziyaretlerimizi gerçekleştireceğiz. 
İnandık başaracağız bundan emin 
olabilirsiniz” dedi.

Dervişoğlu, Adıyamanlı parti-
lilerle basına kapalı olarak görüş 
alışverişinde bulunduktan sonra 
Adıyaman Şehitlik Mezarlığını 
ve Adıyaman Deprem Şehitliği’ni 
ziyaret etti. Depremde hayatını 
kaybedenlere dua etti.

Dervişoğlu'ndan Bahçeli'ye alkış tepkisi:

“Sayın Bahçeli'nin yaptığı 
hiçbir şey beni şaşırtmaz''
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

Başkan Güner Cebeci esnafı ve 
vatandaşlarla bir araya geldi

Çankaya Belediye Başkanı Hüseyin Can 
Güner, Cebeci muhtarlarıyla bir araya geldi. 

Cebeci Çankaya Evi'nde gerçekleşen toplantıda 
muhtarlar, Başkan Güner'e mahalleleriyle ilgili 

talep ve önerilerini dile getirdi.

HABER MERKEZİ- Çankaya 
Belediye Başkanı Hüseyin 
Can Güner, ilçede bulunan 123 
mahallede hizmette adaleti 
sağlamak için pilot bir uygulama 
başlattı. Aralık ayı sonuna kadar 
Çankayalı muhtarlarla bir araya 
gelecek olan Başkan Güner, 
muhtarların talep ve önerilerini 
birinci ağızdan dinleyecek. 
Uygulama kapsamında Başkan 
Güner'in ilk durağı Cebeci 
semti oldu. Cebeci'de bulunan 
11 mahalle muhtarıyla istişare 
toplantısında buluşan Başkan 
Güner ve beraberindeki belediye 
bürokratları mahallelinin hizmet 
taleplerini not aldı.

Cebeci semtinde bulunan 11 
mahalleden muhtarların katıldığı 
toplantıda Çamlıtepe Mahallesi 
Muhtarı Nesibe Durmaz, Erzurum 
Mahallesi Muhtarı Kübra Pınar 
Yıldız, Ön Cebeci Mahalle Muhtarı 
İsmet Yılmaz, Fakülteler Mahallesi 
Muhtarı Diler Erdoğan, 50. Yıl Ma-
hallesi Muhtarı Orhan Karaçınar, 
İleri Mahallesi Muhtarı ve Muhtar-
lar Derneği Başkanı İbrahim Güler, 
Cebeci Mahalle Muhtarı Ali Osman 
Taş, Arka Topraklık Mahalle Muhta-
rı Oğuz Karaçalı, Ertuğrulgazi Ma-
halle Muhtarı Salih Yiğit, Dilekler 
Mahallesi Muhtarı Çetin Yüce ve 
Topraklık Mahallesi Muhtarı Muzaf-
fer Aşgar talep, görüş ve önerileri-
ni Başkan Güner ile paylaştı.

BAŞKAN GÜNER 
MUHTARLARLA GÖRÜŞ 
ALIŞVERİŞİNDE BULUNDU
Mahallelerin temizliği, asfalt, 

yol, kaldırım, merdiven, parklar, 
kentsel dönüşüm çalışmaları, 
altyapı sorunları, çevre düzenle-
meleri, sokak hayvanları, atıkların 
bertarafı ve geri dönüşümü gibi 

başlıkların konuşulduğu toplantı-
da Başkan Güner, gerekli çalışma-
ların yapılabilmesi adına Çankaya 
Belediyesinin ilgili kurumlarla 
yerelden merkeze organize olarak 
çalıştıklarını ve bundan sonraki 
süreçte de çalışmaya devam ede-
ceklerini söyledi. Başkan Güner 
yapılan çalışmaların tasarruf ted-

birleri kapsamında kısıtlı bütçey-
le gerçekleştiğinin altını çizerek 
"Arkadaşlarımız imkan ve bütçe 
dahilinde çalışmalarına devam 
ediyor. Sizlere hizmet etmek için 
çabalıyoruz" dedi.

KENTTE HİZMET ADALETİ 
İÇİN BURADAYIZ
Tüm Çankayalıların eşit hizmeti 

almaları yönünde çalıştıklarını 
ifade eden Başkan Güner, "Göreve 
ilk geldiğim zamanda da demiştim 
kentte hizmet adaleti için bura-
dayız. İlçenin farklı bölgelerinde 
herkesin hizmet anlamında baş-
kasının kendisinden önde olduğu 
intibası olabiliyor. Biz eşit hizmete 

ve 
sorunlara ağırlık vereceği-
mizi, ilgi alaka noktasında da bu 
duyguyu yaşayan mahallelerden 
başlayacağımızı da ifade etmiştik. 
Bu nedenle ilk Kent Lokantamızı 
bu bölgede açtık. 30 Ağustos kut-
lamalarımızı da Cebeci’de Abidin 
Paşa Köşkü Bahçesi'nde hem sa-
bah hem akşam program gerçek-
leştirdik. İnsanların sosyal yaşam 
itibariyle de kendilerini farklı 
hissetmelerini istiyoruz. Bundan 
sonra da asfalt, park ya da yapı 
olarak kazandıracağımız eserlerle 
daha çok çalışmanın gayreti içinde 
olacağız. Aynı şekilde köylerle 

ilgili talepler vardı. Doğalgaz soru-
nuyla ilgili inisiyatif alıp ilerleme 
sağladık. Boztepe'de imar planını 
gün gün bizzat kendim takip ettim. 
İmar sorunu olan yerlerle ilgili de 
sağlıklı kentsel dönüşüm ve yapı-
laşma gerçekleşsin diye uğraşıyo-
ruz. Yani ilçenin bir ucuyla diğer 
ucu aynı hizmeti, eşit hizmeti alsın 
ve bu duyguyu yaşasın istiyoruz. 
Bütün çabamız ve çalışmamız bu 
yönde. Sizin de desteğinizle bunu 
hep birlikte gerçekleştireceğimize 
inanıyorum" dedi.

Çankaya Belediye Başkanı 
Hüseyin Can Güner muhtarlarla 
toplantı sonrası Cebeci esnafını 
da ziyaret etti. Esnafın taleplerini 
alan Güner, Kutlugün Caddesi’nde 
Cebeci sakinleri ile de bir araya 
geldi. Cebeci Çankaya Evi’nde 
YKS hazırlık kurslarına katılan 
gençleri dersliklerinde ziyaret 
eden Güner, hazırlık sürecinde 
Çankaya Belediyesinin her zaman 
yanlarında olacağını belirterek, 
üniversite adaylarını online sınava 
hazırlayacak Dijital Akademi 
başvurularının da devam ettiğini 
hatırlattı. Güner, “Çankayamızın 
her köşesinde halkımızla bir arada 
olmaya devam edeceğiz” sözü ile 
bölge ziyaretini tamamladı.

Çocukluğumuzda hepimiz radyo hasta-
sı idik… Günde sabah, öğlen, akşam 

verilen haberlerin dışında dört gözle beklediği-
miz programlar da vardı… Bunlar arkası yarın 
olan radyo tiyatrosu ile akşam haber kuşağı 
öncesinde yayınlanan reklam kuşağı idi...

Radyo tiyatrosunun içeriğini herkes bilebi-
lir ama yaklaşık 70 dakika süren reklam kuşağı 
da içeriği itibarıyla hepimizin merakla bekle-
diği programlardı… İçin de dinleyici istekleri 
vardı, söyleşiler vardı… Bir anlam da kültür 
kuşağı idi. Hiç birimizin aklına reklamlar baş-
ladığında radyoyu kapamak aklımızın köşesin-
den geçmezdi... Alpay’ı en çok dinlediğimiz 

bu kuşaklar içinde yayınlanan programı idi... 
Dinleyici istekleri, şarkılar türküler aralarına 
konulan reklamlarla renklendirilirdi. Reklam 
kuşağında yarışma programı da vardı…. Kısa-
ca bir kültür hazinesi idi reklamlar…

Televizyon ülkemize geldikten sonra her 
şey değişti... Öncelikle sinema ve tiyatro kül-
türümüz öldü... Kısaca hepimiz ekran karşısına 
hapsedildik... Tabii reklamların şekli de değiş-
ti…. Uzun süren programlar arasında konulan 

birkaç dakikalık reklam kuşakları herkesi çile-
den çıkarmaya başladı… Programda heyecanlı 
bir sahnenin sonucunu beklerken araya giren 
reklamlar hepimizi rahatsız etmeye başladı… 
Ve sonuç zamanında bir saate yakın izlediği-
miz reklamları zaping yapmaya başladık…

Geçmişin zevkli programı artık insanlara 
işkence gibi gelmeye başlamıştı… Televizyon-
ların tek gelir kaynağı olan reklamlar bizlere 
yük olmaya başlamıştı….

Yıllardır düşünsem gelecekte reklamları 
zaping yapacağım hiç aklıma gelmezdi... Ne-
reden nereye geldik…

Reklamların zapping yapılacağını 
hiç düşünmemiştik…

DÜNDEN KALANLAR

Süreyya ORAL                         

HABER MERKEZİ- Mamak Belediye Başka-
nı Veli Gündüz Şahin, Aile Merkezlerinin hobi ve 
meslek edindirme kurs açılışlarına devam ediyor. 
Son olarak Kayaş Aile Merkezi’nde düzenlenen 
kurs açılışı ile vatandaşların hizmetine yeni eğitim 
programları sunan Başkan Şahin, açılışın ardından 
sınıfları gezerek hem eğitmenlerle hem de burada 
eğitim alan vatandaşlarla sohbet etti.

Mamak Belediyesi, Aile Merkezleri bünyesinde 
düzenlenen hobi ve meslek edindirme kurslarını ye-
niden hayata geçiriyor. Dikiş, cilt bakımı, iğne oyası, 
örgü ve bilgisayar gibi çeşitli alanlarda eğitimlerin 
verileceği kurslar, Mamaklı kadınların sosyalleşme-
lerine ve ev ekonomisine katkı sunmalarına fırsat 
tanıyor. Kurslar sayesinde katılımcılar, yeni bece-
riler edinirken aynı zamanda toplumsal bağlarını 
güçlendirme imkânı da buluyor. Mamak Belediyesi, 
kadınların ekonomik olarak daha güçlü bir geleceğe 
sahip olmalarını sağlamak adına bu kurslara büyük 
önem veriyor ve düzenlenen açılışlarla bu adımları-
nı somutlaştırıyor.

“HEPİNİZİN BELEDİYE BAŞKANIYIM”
Kayaş Aile 

Merkezi kurs 
açılışını gerçek-
leştiren Mamak 
Belediye Başkanı 
Veli Gündüz 
Şahin, kursla-
rın sürekliliğini 
sağlamak ve 
kadınların sosyal 
hayatını destek-
lemek amacıyla 
gerçekleştirilen 
açılışta: "Roze-
timi çıkarttım, 
artık herkesin 
belediye başka-
nıyım" diyerek, 
kimseyi ayırt 
etmeden elbir-
liğiyle çalışma-
larını sürdüre-
ceklerinin altını çizdi. Şahin 
ayrıca, önümüzdeki süreçte Mamak’ın çok daha 
başarılı bir hizmet politikası ile tüm Türkiye’ye örnek 
bir belediye olacağını ifade etti.

Kayaş Aile Merkezi hobi ve meslek edindirme 
kurs açılışı töreni, Mamak Belediyesi Başkan Yar-
dımcıları Hüseyin Boran, Erdoğan Doğan, Uğur Sarı 
ve Sibel Emre’nin yanı sıra belediye meclis üyeleri, 
Ankara Kulübü Derneği Mamak Şube Başkanı Ya-
kup Demir ve vatandaşların katılımıyla gerçekleşti.

Mamak Belediyesi aile merkezlerinde hobi ve 
meslek edindirme kurslarını yeniden faaliyete geçi-
rerek kadınların desteklenmesi ve ekonomiye katkı 
sağlamayı hedefliyor. 

Kayaş Aile Merkezi 
kurs açılışı gerçekleşti

 GAZETECİLER CEMİYETİ

VEFAT

Nazmi BİLGİN

vefat etmiştir. Merhuma
Allah’tan rahmet ve kederli 

SEVÜK ailesine başsağlığı dilerim.

Cemiyetimiz üyesi

BARBAROS SEVÜK’un
vefatını üzülerek öğrendik. Merhumun cenazesi 

dün Karşıyaka Mezarlığı Camii'nde kılınan 
namazın ardından toprağa verildi. 

Merhuma Allah'tan rahmet 
SEVÜK ailesine başsağlığı dileriz.

Cemiyetimizin üyesi

BARBAROS SEVÜK

Gazeteciler Cemiyeti Başkanı

VEFAT

HABER MERKEZİ- Ye-
nimahalle Belediyesi, Nefes 
Engelliler Sosyal Tesisi üyele-
ri Masal Şatosu’nda buluştu. 
Öğretmenleri eşliğinde göste-
riye hazırlanan özel gereksi-
nimli bireyler müzikli masallı 
sunumlarıyla alkış topladı.

GURURLA İZLEDİLER
Ailelerin de izlediği gös-

teride yeteneklerini ortaya 
koyan engelliler, oyunculuk 
ve dans performanslarıyla 
göz doldurdu.

Duygulu anlara sahne 
olan etkinlikte, çocuklarını 
gururla izleyen aileler, Nefes 
Engelliler Sosyal Tesisi'nin 

çocuklarına gerçek-
ten nefes olduğunu 
ifade ettiler.

Engelsiz Yenima-
halle hedefinde pro-
jelere imza attıklarını 
söyleyen ve Nefes 
Engelliler Sosyal 
Tesisi öğretmenle-
rine gösterdikleri 
özveri ve emekleri 
için teşekkür eden Yenima-
halle Belediye Başkanı Fethi 
Yaşar, “Engelsiz Yenimahalle 
sözcüğünün karşılığını ver-
mek için projeler yürütüyor ve 
çalışmalar yapıyoruz. İlçemiz 
sınırlarında bulunan engellile-

rin hayatlarını kolaylaştırmak 
için mücadele veriyoruz. Tesi-
simizde atölyelerimizde özel 
çocuklarımızın yeteneklerini 
geliştirmesine olanak sağlıyo-
ruz. Engellilerimizin yanında 
olmaya devam edeceğiz” 
dedi.

Yenimahalle’nin özel bireyleri yeteneklerini sergiledi
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Suriye’de son günlerde yaşanan hızlı 
gelişmeler, 2011’den bu yana süren savaşın 
seyrini değiştirdi. 7 Aralık gecesi muhalif 
İslamcı grupların Şam’a girmesi ve Esad’ın 
ülkeyi terk etmesiyle Suriye’de yönetim radi-
kal biçimde el değiştirdi.

Bu değişiklik kimilerince “devrim” 
olarak nitelendirilirken kimilerince de 

“emperyalizmin gecikmiş kazanımı” olarak 
değerlendiriliyor.

Savaş boyunca hayli etkin bir aktör olarak 
yerini alan Türkiye, son günlerde yaşanan 
gelişmelerde de muhaliflere desteğini açıkça 
ortaya koydu. Bu noktada Türkiye’de med-
yanın yayınları, haberleri ve yorumları hayli 
dikkat çekici bir niteliğe kavuştu. Zira siya-
setteki ayrışmanın medyaya yansımaları da 
aynı paralelde kendini gösteriyor. Kutuplaşmış 
siyasal alan ve medya ortamı, Suriye’deki 
gelişmelerin değerlendirilmesi ve aktarılması 
konusunda da iki ayrı medya pratiği ve içeriği 
üretti, üretiyor. 

Söz konusu gelişmelerin nasıl aktarıldığı, 
hangi boyutların öne çıkarıldığı, hangi bağlam-
larla çerçevelendiği ve söylemsel olarak hangi 
stratejilerin kullanıldığına bakmak, Türki-
ye’deki siyasal mücadelenin medyaya nasıl 
yansıdığını görebilmek bakımından anlamlı bir 
tablo sunacaktır.

MEDYADA İKİ FARKLI SURİYE
İktidara yakın ana akım medya Suriye’deki 

yürüyüşü Erdoğan’ın açıklamalarına paralel 
olarak “zafer çığlıkları” altında selamlarken, 
muhalif medya Suriye’deki örgütlerin cihatçı 

özelliklerine, Suriye’deki istikrarsızlaşmanın 
Türkiye için tehditlerine ve bölgedeki emper-
yalist yayılmacılığın sonuçlarına daha fazla 
vurgu yapıyor. 

Suriye’deki gelişmeler ana akım medya 
ve iktidar tarafından, daha önce de pek çok 
kez yapıldığı gibi, bir iç siyaset malzemesi 
olarak araçsallaştırılıyor. Bu kapsamda Suri-
ye’deki rejim değişikliği ve Esad’ın düşüşünü, 
AKP’nin ve Erdoğan’ın başarısı olarak kutla-
yanlarkadar bunu Türkiye vurgusu üzerinden 
ulusallaştırmak isteyenler de mevcut. AKP’nin 
erozyona uğrayan toplumsal desteğini bu “za-
fer” üzerinden yeniden tesis etmek, ana akım 
medyanın önemli girişimlerinden biri olarak 
beliriyor. 

Devlet ve milli güvenlik söylemi, ana akım 
medyada Suriye süreciyle ilgili bilgilerin 
eksik, manipülatif ve kapalı şekillerde verilme-
sinin önemli nedenlerinden birini oluşturuyor. 
Bu öyle bir kapalılık ki süreç yalnızca med-
yadan ve kamuoyundan gizlenmiyor, aynı za-
manda Türkiye Büyük Millet Meclisi de şeffaf 
bir bilgilendirmeden yoksun bırakılıyor. Cum-
hurbaşkanlığı sisteminde “başkan ve adamları” 
Türkiye’nin Ortadoğu’da yalnızca bugününü 

değil uzun vadeli geleceğini de şekillendire-
cek hamleleri “kendi başlarına” ilerletiyorlar. 
Böylesi süreçlerin faturasını ülkece ödüyor 
oluşumuz ise ironik bir gerçek. 

Suriye’deki gelişmeler ana akım medyada, 
Türkiye açısından PKK ve YPG ile mücadele-
nin mihenk taşı olarak da konumlandırılıyor. 
Bu kapsamda kararlılık mesajları bu mecra-
lardafazlaca yer alıyor. Oysa Suriye’nin yüzde 
30’unu kontrol eden, savaşın ilk döneminde 
Esad’a karşı savaşan ve ABD ile ilişkileri 
hayli sağlam olan YPG’nin süreçte nasıl ko-
numlandırılacağı, Suriye’deki güçlerin kendi 
aralarındaki olası bir koalisyonun Türkiye’ye 
nasıl etkileri olacağı sıklıkla tartışma dışında 
bırakılıyor. YPG ve PKK’nın bitişinin tek ve 
en önemli yolunun cihatçıların Suriye’deki za-
feri olarak konumlandırılması da, uluslararası 
sürecin iç siyasette nasıl manipülatif bir araca 
dönüştürüldüğünün kanıtı olarak karşımıza 
çıkıyor.

Türkiye’nin Suriye sürecindeki etkisi 
ve gücü elbette yadsınamaz. Fakat bu güç 
ve nitelikleri ana akım medyada mutlak bir 
kahramanlık hikayesi mertebesine ulaştırılı-
yor. Gerçekçi analizlerden çok duygulanıma 

odaklanan bir anlatı dili ağır basıyor. Öyle 
ki, ana akım medyada Yavuz Sultan Selim’in 
Suriye’yi fethiyle bugünkü durumu benzeten-
ler dahi var. Suriye’yi fethettik mesajlarıyla 
yeni Osmanlıcı hevesler dolaşıma sokuluyor. 
Türkiye’nin 13 yıl önce Suriye savaşına müda-
hil olurken takındığı heyecanlı tavrı bugün de 
sorgusuz sürdürüyor, hatta sonucu Türkiye’nin 
ve Erdoğan’ın kazancı olarak çerçeveliyor 
ana akım medya. Buna karşın muhalif med-
yada, Suriye’deki örgütlerin hızla kontrolden 
çıkabileceği, bu durumun Türkiye için riskler 
yaratabileceği sıklıkla vurgulanıyor. 

Türkiye’nin iki farklı medya kampında 
yaşananlar, son gelişmelere dönük salt poli-
tik tutum ya da siyasi görüş farkı değil, aynı 
zamanda haber ve yorum üretiminin niteliğiyle 
de ilgilidir.Ana akım medyada çoğunlukla 
duygulanım üretmeye odaklı, kahramanlık ve 
zafer anlatılarına açık, heyecanlı ve magazi-
nel bir anlatım ağırlıktayken, muhalif kanatta 
analiz ağırlıklı, görece soğukkanlı fakat kaygılı 
bir habercilik pratiği hakimdir. Haberlerin ilgi 
çekici formlarda ve “tık tuzağı” olarak kurgu-
lanması, stüdyo ve yorumculuk sistemlerinin 
görece aynı olması ise temel ortaklıklar olarak 
izlenebilmektedir. Bu iki farklı habercilik pra-
tiğinin toplumsal sonuçlarının, etkilerinin ve 
yol açacağı yeni patikaların neler olacağını ise 
zaman gösterecek.

Bir sonraki yazıda son süreçte yaşanan 
belirli örnekler üzerinden medyaya bakmaya 
devam edeceğiz.

Suriye düşerken: Türkiye’de 
medyanın halleri (1)

YANKI

Dr. Çağrı Kaderoğlu Bulut

HATAY (AA) - Ülkelerine 
dönmek isteyen Suriyelilerin 
Hatay'daki Cilvegözü, Yayladağı 
ve Zeytindalı sınır kapılarından 
geçişleri sürüyor.

İç savaş sırasında Türkiye'ye 
sığınan Suriyeliler, 61 yıllık Baas 
rejiminin devrilmesi sonrasında 
ülkelerine dönmek için Hatay'daki 
3 sınır kapısını da kullanıyor.

Suriyeliler, kapı önlerinde jan-
darma ekiplerinin düzen sağlamak 
üzere kurduğu bariyer korido-
runda işlemleri için sıra bekliyor. 
Sırası gelen Suriyeliler, gümrük 
işlemlerinin tamamlanmasıyla 
sınırdan geçiş yapıyor.

Ellerinde veya el arabalarında 
taşıdıkları kıyafet, yatak, döşek ve 
mutfak gereçleri gibi eşyalarını da 
yanlarında götüren Suriyelilere, 
jandarma ve İl Göç İdaresi Müdür-
lüğü ekipleri de yardımcı oluyor.

Cilvegözü ve Yayladağı sınır 
kapılarına konuşlandırılan Göç 
İdaresi Mobil Hizmet Birimi araç-
ları da Suriyelilerin çıkış işlemleri-
nin hızlanmasına katkı sağlıyor.

Türk Kızılay ve bazı yardım 
kuruluşları, Cilvegözü Sınır Kapısı 
yakınlarında Suriyeli ailelere, 
bölgede tedbir alan jandarma 
ekiplerine ve basın mensuplarına 
sıcak çorba ve çeşitli ikramlarda 
bulunuyor.

"ALLAH'IN İZNİYLE YENİ BİR 
HAYAT KURACAĞIZ"
Cilvegözü Sınır Kapısı'nda 

geçiş için bekleyen Vahit El Bitar, 
gazetecilere, 10 yıldır Türkiye'de 

olduklarını, artık memlekete dön-
me vakitlerinin geldiğini söyledi.

Türkiye'ye sığındıkları günden 
itibaren Mersin'in Tarsus ilçesinde 
yaşadıklarını belirten Bitar, şöyle 
devam etti:

"Annemiz, babamız Suriye'de, 
artık evimize dönmemiz gereki-
yor. Allah'ın izniyle yeni bir hayat 
kuracağız, o yüzden çok heyecan-
lıyız. Hayata sıfırdan başlayaca-
ğız. Türkiye'den, insanlarından, 
hükümetinden, Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan Bey'den 
çok memnunuz. Savaş bitti çok 
mutluyuz."

"AKRABALARIMIZ BİZİ 
BEKLİYOR"
İman El Cemal ise ailesinden 4 

kişiyle 13 yıl sonra İdlib'e dönece-
ğini dile getirdi.

Vatan topraklarına kavuşa-
cak olmanın heyecanı içerisinde 
olduklarını ifade eden El Cemal, 
"Heyecandan ağlayacağım, ak-
rabalarımız bizi bekliyor. Türkiye 
bizim sığınmamızı sağladı, çok 
teşekkür ediyoruz." diye konuştu.

Türkiye'de lise eğitimi gör-
düğünü, eğitimini bıraktığı için 
üzgün olduğunu anlatan El Ce-
mal, "Okulumu bırakıp gidiyorum, 
elimde olan bir durum değil, in-
şallah eğitimime devam ederim." 
ifadelerini kullandı.

10 yaşındaki Himar El Cemal 
de hayatında hiç görmediği ülke-
sine ilk kez gideceğini ve bunun 
için çok heyecanlı olduğunu belir-

terek, "Orada babaannem var, onu 
ilk kez göreceğim." dedi.

Muhammed El Mansur, 7 yıl 
sonra memleketi Hama'ya dönme-
nin mutluluğunu yaşadığını dile 
getirdi.

"YILLAR SONRA 
MEMLEKETE GİTMEK ÇOK 
GÜZEL BİR DUYGU"
Yayladağı Sınır Kapısı'ndan 

geçerek ülkesine gitmek için 
sıra bekleyenlerden 18 yaşındaki 
Muhammet Hasan, memleketi 
Lazkiye'ye döneceğini ifade etti.

Yaklaşık 13 yıl sonra doğduğu 
topraklara dönmenin mutlulu-
ğunu yaşadığını anlatan Hasan, 
"Yaşamak için savaştan kaçtık ve 
burada çok güzel günler yaşadık. 
Çok sayıda Türk arkadaşlarım 
oldu, onlarla birlikte bir aile olduk. 
Şu an vatanımıza geri dönüyo-
ruz, Türkiye Cumhuriyeti'ne çok 
teşekkür ediyoruz. Yıllar sonra 
memlekete gitmek çok güzel bir 
duygu, bütün dünya sanki benim 
oldu, aileme kavuşacağım. Recep 
Tayyip Erdoğan Başkanımıza çok 
teşekkür ediyorum." şeklinde 
konuştu.

Wissam Hüssein (55) de sa-
vaşın bitmesiyle ülkesine dön-
meye karar verdiğini belirterek, 
Türkiye'ye bu süreçteki destekleri 
için teşekkür etti.

Ülkesine dönen Suriyelilerden 
65 yaşındaki Muhammet Hadduni 
de 13 yıl sonra vatan topraklarına 
gidebileceği için mutlu olduğunu 
dile getirdi.

Suriyelilerin ülkelerine 
dönüşü devam ediyor
Cilvegözü, Zeytindalı ve Yayladağı sınır kapılarından Suriyelilerin ülkelerine geçişleri sürüyor

ANKARA (ANKA)-  ABD’nin 20 Ocak 2025 tari-
hinde göreve başlayacak yeni Başkanı Donald Trump, 
Colony Capital isimli gayrimenkul yatırım fonunun ku-
rucusu Tom Barrack’ı ABD’nin Ankara Büyükelçisi ola-
rak atayacağını duyurdu. Trump ayrıca, oğlu Donald 
Trump Jr’nin nişanlısı ve eski Fox News sunucusu 
Kimberly Guilfoyle'u Atina Büyükelçisi olarak seçti.

ABD’nin 47. başkanı seçilen ve 20 Ocak 2025 
tarihinde göreve başlayacak olan Trump, ABD’nin 
yeni Ankara ve Atina Büyükelçileri ile ilgili açıkla-
ma yaptı. Trump, Truth Social isimli sosyal medya 
platformundan yaptığı paylaşımda, "Tom Barrack'ın 
bir sonraki Türkiye Büyükelçimiz olarak görev yapa-
cağını açıklamaktan memnuniyet duyuyorum. Tom 
otuz yıl boyunca küresel bir özel sermaye şirketini 
başarıyla yönetmiştir. Kendisi hem siyasi hem de 
iş çevrelerinde geniş bir düşünce liderleri yelpaze-
sinde saygın ve deneyimli bir sağduyu sahibidir. 
Güney Kaliforniya'da doğup büyüyen Tom, Güney 
Kaliforniya Üniversitesi’nden lisans ve San Diego 
Üniversitesi’nden hukuk doktorası derecelerini almış 
ve aynı zamanda Law Review üyesi olmuştur. Tebrik-
ler Tom" ifadelerini kullandı.

Trump’ın Ankara Büyükelçisi olarak seçtiği 77 
yaşındaki Barrack, Trump’ın 40 yılı aşkın bir süredir 
arkadaşı olarak biliniyor. Colony Capital adlı yatırım 
şirketinin kurucusu olan Barrack, Ronald Reagan 
yönetimi esnasında İçişleri Bakanlığı’nda müsteşar 
yardımcısı olarak görev yaptı. Trump’ın 2016 yılındaki 
Başkanlık kampanyasında danışmanıydı ve Trump’ın 
göreve gelişini yöneten komitenin başkanlığını yaptı. 
Birleşik Arap Emirlikleri’nin etki ajanı olarak yasa dışı 
faaliyet göstermekle suçlanan Barrack, suçlamaların 
tamamından 2022’de beraat etmişti.

ABD'nin son Ankara Büyükelçisi olarak görev 
yapan Jeffry L. Flake’ın görev süresi 1 Eylül’de sona 
ermişti. Trump ayrıca, ABD’nin Atina Büyükelçisi 
olarak da oğlu Donald Trump Jr’nin 2020 yılından beri 
nişanlısı olan ve eski Fox News sunucusu Guilfoyle'u 
atayacağını duyurdu. Trump, Truth Social’daki payla-
şımında şunları kaydetti:

“Bugün, Kimberly Guilfoyle'un ABD’nin Yunanis-
tan Büyükelçisi olarak atandığını duyurmaktan büyük 
memnuniyet duyuyorum. Kimberly uzun yıllar boyunca 
yakın bir dost ve müttefikimiz olmuştur. Hukuk, medya 
ve siyaset alanlarındaki engin deneyimi ve liderliğinin 
yanı sıra keskin zekası, onu ABD’yi temsil etmek ve 
yurt dışındaki çıkarlarını korumak için son derece 
nitelikli kılmaktadır. Kimberly, savunma işbirliğinden 
ticaret ve ekonomik inovasyona kadar çeşitli konu-
larda çıkarlarımızı ilerleterek Yunanistan ile güçlü 
ikili ilişkileri teşvik etmek için mükemmel bir şekilde 
uygundur. Tebrikler Kimberly!”

Trump, 
yatırım fonu 
kurucusu Tom 
Barrack'ı 
ABD’nin 
yeni Ankara 
Büyükelçisi 
olarak aday 
gösterdi

İsrail, hava saldırılarında Suriye'nin 
stratejik silah mühimmat depoları ve üretim 
merkezlerinin çoğunu imha ettiğini açıkladı 

ANKARA (ANKA) - İsrail ordusu, dünkü 
hava saldırılarında Suriye'nin stratejik silah 
stoklarının ve üretim merkezlerinin büyük 
bir kısmını yok ettiğini bildirdi. İsrail Savun-
ma Bakanı Israel Katz, İsrail'in Suriye'nin 
güneyinde kalıcı bir asker varlığı olmadan 
uygulanacak bir ''steril savunma bölgesi 
kurmayı'' hedeflediğini belirtirken, İsrail 
Başbakanı Binyamin Netanyahu, ''Suriye'nin 
içişlerine karışmak gibi bir niyetimiz yok, 
ancak güvenliğimizi sağlamak için ne gereki-
yorsa yapmaya niyetliyiz. Hava kuvvetlerine, 
cihatçıların eline geçmemesi için Suriye 
ordusunun bıraktığı stratejik askeri tesisleri 
bombalama yetkisi verdim'' dedi.

İsrail Savunma Bakanı Israel Katz, yaptı-
ğı açıklamada, İsrail'in Suriye'nin güneyinde 
kalıcı bir asker varlığı olmadan uygulanacak 
bir “steril savunma bölgesi” kurmayı hedefle-
diğini belirtirken, İsrail ordusu da hava saldı-
rılarının Suriye'nin stratejik silah stoklarının 
büyük bir kısmını yok ettiğini bildirdi. Katz, 
İsrail'in Suriye'nin güneyinde oluşturmayı he-
deflediği ''steril savunma bölgesi'' hakkında 
ayrıntı vermedi, ancak operasyonun kapsa-
mı hava kuvvetlerinin gücünün altını çizdi.

Devrik Suriye Devlet Başkanı Beşar 
Esad hükümetinin çökmesinin ardından 

geçen 48 saat içinde İsrail ordusu, jetlerin 
uçaksavar bataryaların, askeri havaalanların, 
silah üretim tesislerin, savaş uçakların ve 
füzelerin de aralarında bulunduğu hedeflere 
350'den fazla saldırı düzenlediğini açıkladı. 
İsrail, füze gemileri, Suriye'nin El-Beyda 
limanı ve Lazkiye limanında bulunan ve 15 
Suriye gemisinin demirlediği askeri deniz 
tesislerini de vurdu.

İsrail ordusuna göre, saldırılar Suriye'de-
ki stratejik silah stoklarının çoğunun yanı sıra 
Şam, Humus, Tartus, Lazkiye ve Palmira 
kentlerindeki silah üretim tesislerine de 
gerçekleştirildi. Açıklamada, Scud ve seyir 
füzelerinin yanı sıra denizden denize füzeler, 
insansız hava araçları, rampalar ve atış 
pozisyonlarının imha edildiği belirtildi. Askeri 
havaalanları ve üslere yönelik saldırılarda, 
Suriye ordusuna ait saldırı helikopterlerinin, 
savaş uçaklarının ve tankların da imha edil-
diği kaydedildi.

İsrailli yetkililer, Suriye'deki saldırıların 
amacının stratejik silahları ve askeri altyapıyı 
yok ederek ''Esad'ı iktidardan uzaklaştıran 
ve bazıları El Kaide ve İslam Devleti bağlan-
tılı hareketlerden doğan isyancı gruplar tara-
fından kullanılmasını engellemek'' olduğunu 
söyledi.

PKK/YPG, Fırat Nehri'nin doğusunda uzun 
zaman sonra ilk kez işgal alanı kaybediyor 

DEYRİZOR (AA) - ABD 
destekli terör örgütü PKK/YPG, 
Fırat Nehri'nin doğusunda Arap 
aşiretlerinin harekete geçmesiy-
le ilk kez Deyrizor il merkezinin 
de ötesinde alan kaybederken, 
örgütle işbirliğine girmek zorunda 
kalan Arap güçlerinden bazıları da 
saf değiştirdi.

Yerel kaynaklardan edinilen 
bilgiye göre, Suriye'de Baas 
rejiminin silahlı gruplarca devril-
mesiyle ABD destekli terör örgütü 
PKK/YPG, ülkenin doğusundaki 
Deyrizor ilinde ilk kez büyük geri-
lime yaşıyor. Deyrizor il merkezi, 
Meyadin ve Elbukemal ilçele-
rinin kontrolünü sağlayan Arap 
aşiretleri, Fırat'ın doğusunda kalan 
Deyrizor topraklarında da ilerleme 
kaydetti. PKK/YPG'yi Fırat'ın 
doğusuna iten Arap aşiretleri, 
Hecin, Şaafe, Bahra, Granij, Ebu 
Hamam, Ziyban, Tayyane, Dernaç, 
Ebu Cerdub gibi yerleşimler ile 
et-Tim Petrol Sahası'nı teröristlerin 
işgalinden kurtardı.

PKK/YPG'DEN 
AYRILMALAR
Bölgedeki yerel Arap güçlerin-

den, ABD desteği nedeniyle örgüt-
le işbirliği yapmak zorunda kalan 
bazı gruplar örgütten ayrılıyor.

PKK/YPG saflarında Arap-
lardan oluşan "Deyrizor Askeri 
Meclisi"nden birçok kişi saf 
değiştirdi.

Suriye'de 27 Kasım'da yoğun-
laşan çatışmalarda devrik rejimin 
güçlerinin, ülkede kontrolü hızla 
kaybetmesine paralel olarak doğu-
da pek çok yerleşimden çekilerek 
buraları PKK/YPG'ye devretme-
siyle terör örgütü yeni topraklara 
yayılmıştı.

Şam'ın kuşatılması ve Beşşar 
Esed iktidarının çökmesinin ardın-
dan, rejimi deviren gruplarla ortak 
hareket eden Deyrizorlu aşiret 
güçleri, Deyrizor ve Fırat Nehri 
hattında terör örgütü PKK/YPG'yi 
geriletmeye başlamıştı.
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Bursa (AA)- Karavan 
Endüstrisi Derneği Başka-
nı Hüseyin Taşkın, Resmi 
Gazete'de yayımlanan 
yönetmelikle 750 kilogram 
altındaki çekme karavanla-
rın 1 Ocak 2025'ten itibaren 
tescile tabi olmasıyla sek-
törün gelişme kaydedeceği-
ni söyledi.

Taşkın, 4 Aralık'ta Resmi 
Gazete'de yayımlanan 
"Araçların Satış, Devir ve 
Tescil Hizmetlerinin Yürü-
tülmesi Hakkında Yönetme-
likte Değişiklik Yapılmasına 
Dair Yönetmelik"le getirilen 
düzenlemeleri AA muhabiri-
ne değerlendirdi.

O1 belge ile düzenlenen 
750 kilogram altındaki 
karavanların kara 
yollarında herhangi bir 
ruhsata ihtiyaç duymadan 
öndeki aracın plakasıyla 
kullanılabildiğini kaydeden 
Taşkın, yeni yönetmelikle 
artık çekme karavanların 
1 Ocak 2025'ten itibaren 
tescile tabi olacağını ifade 
etti.

Yeni yönetmelikle 
artık karavanların 
sigortalanabileceğini 
belirten Taşkın, "Bundan 
sonra karavan üreticileri, 
çekme karavanları 
sadece fatura karşılığında 
vermeyecek. Noterler 
Birliğindeki Araç Tescil 

Sistemi (ARTES) üzerinden 
çekme karavanı tescil 
edecek. 750 kilogram 
altındaki çekme karavanlar 
yılda bir kere muayeneye 
girecek. Bu muayene 
sebebiyle daha güvenli 
hale gelmiş olacak." dedi.

Taşkın, yönetmelikten 
dolayı çekme karavanı 
olanların kaygıya kapıldı-
ğını ancak paniğe gerek 
olmadığını dile getirdi.

Devletin, ARTES'e kayıt 
için karavan sahiplerine 
2035 yılına kadar süre 
tanıdığını anlatan Taşkın, 
"Zaman içinde bazı 
üreticiler iş yerlerini kapadı. 
Yönetmelikle ilgili 1 Ocak 
2025'ten 1 Temmuz 2025'e 
kadar geçiş süresi var. Bu 
geçiş süresinde bu gibi 
durumlar netlik kazanacak. 
Bunlar gözlemlenecek. 
Bundan sonra gerekli 
bütün işlemler onlar için de 
uygulanacak." dedi.

Taşkın, bundan son-
ra alınacak karavanların 
da yılbaşından itibaren 
ARTES'e kayıtlı olacağını 
ifade etti.

Bu muayeneler sayesin-
de iyi olanlarla merdiven 
altı tabir edilen ve kuralına 
uygun yapılmayan kötü 
karavanların birbirinden 
ayrılacağına işaret eden 
Taşkın, karavanların daha 

güvenli hale geleceğini 
vurguladı.

"TüRKİYE'DE 35 
BİNE YAKIN TEScİLLİ 
kArAvAn vAr"
Yönetmeliği çok olum-

lu karşıladıklarını aktaran 
Taşkın, çekme karavanların 
muayeneye tabi olmasıyla 
bu araçların yolda kalması 
ve trafikte yaşanan kaza-
ların önüne geçilmesinin 
amaçlandığını bildirdi.

Her yıl muayeneye 
giren karavanların şasinin 
kontrol edileceğini 
ve eksikliklerinin 
giderileceğini dile getiren 
Taşkın, "Türkiye'de 
pandemi ve deprem 
sonrasında ciddi bir 
karavan sayısı oluşmaya 
başladı. Pandemiye 
girerken Türkiye'de 
8 bin karavandan 
bahsediyorduk. Sektör de 

küçük bir sektördü. 5-10 
kişinin üretim yaptığı bir 
sektördü. Bugün geldiğimiz 
noktada Türkiye'de 35 
bine yakın tescilli karavan 
var. Bunların içinde O1 
yani çekme karavanları 
göremiyoruz. Çekme 
karavanlarla bu sayının 
çok daha fazla olduğunu 
söyleyebiliriz." diye 
konuştu.

Hüseyin Taşkın, 
Avrupa'da 2021 yılı sonu 
itibarıyla 6 milyona yakın 
karavanın trafikte olduğu 
bilgisini verdi.

Avrupa'da karavan sek-
törünün yıllık hacminin 55 
milyar avroya yakın oldu-
ğunu, bunun yaklaşık 35 
milyon avrosunun üretim-
den, 20 milyar avrosunun 
karavan turizminden geldi-
ğini anlatan Taşkın, şunları 
kaydetti:

"Şu anda Türkiye'de 
1000'e yakın üretici var. 
Çok iyi işler çıkıyor. İyi 
karavanlar üretip Avrupa'ya 
gönderiyoruz. Bu yönetme-
lik normal üretim yapan hiç 
kimseyi etkilemeyecek. Ka-
ravanı olan kimseyi etkile-
meyecek. Geçiş için devlet 
çok iyi bir süre verdi. Bu 
sektöre artı getirecek dü-
zenlemedir. Doğru değer-
lendirmek lazım. Yönetme-
lik, sektöre kalite getirecek. 
Bindiğimiz karavanlar çok 
daha iyi hale gelecek. Çok 
doğru bir karar. Bu yönet-
melikle her şey çok daha 
düzenli olacak. Sektör daha 
denetlenebilir hale gelmiş 
olacak. Bu denetlemelerin 
ve doğru uygulamaların 
sonucunda kazalardan ve 
bazı risklerden otomatik 
olarak uzaklaşmış olaca-
ğız."

ANKARA (AA) - İnşaat maliyet en-
deksi, ekimde aylık bazda yüzde 1,48, 
yıllık bazda yüzde 37,94 artış gösterdi.

Türkiye İstatistik Kurumu, ekim 
ayına ilişkin inşaat maliyet endeksi 
verilerini açıkladı.

Buna göre endeks, ekimde bir ön-
ceki aya kıyasla yüzde 1,48, geçen yılın 
aynı ayına göre yüzde 37,94 yükseldi.

Aylık bazda malzeme endeksi yüz-

de 1,73, işçilik endeksi yüzde 0,98 arttı. 
Yıllık bazda malzeme endeksi yüzde 
30,67, işçilik endeksi de yüzde 55,62 
artış kaydetti.

Bina inşaatı maliyet endeksi, aylık 
bazda yüzde 1,33, yıllık bazda yüzde 
39,06 yükseliş gösterdi. Aylık bazda 
malzeme endeksi yüzde 1,52, işçilik 
endeksi yüzde 0,96 arttı. Yıllık bazda 
da malzeme endeksi yüzde 32,29, 

işçilik endeksi de yüzde 54,69 yüksel-
di. Bina dışı yapılar için inşaat maliyet 
endeksi, aylık bazda 1,96, yıllık bazda 
34,43 artış kaydetti. Bir önceki aya göre 
malzeme endeksi yüzde 2,38, işçilik en-
deksinde yüzde 1,04 yükseliş görüldü.

Geçen yılın aynı ayına göre mal-
zeme endeksinde yüzde 25,85, işçilik 
endeksinde yüzde 59,04 artış kayıtlara 
geçti.

İnşaat maliyet endeksi ekimde yıllık %37,94 arttı 

ANTALYA (AA) - Yılın 11 ayında 
hava yoluyla gelen turist sayısında 
16 milyon 606 bine ulaşarak rekor 
kıran Antalya, kruvaziyer turizminde 
de özellikle Avrupalı tatilcilerin adresi 
oldu.

Yılbaşından bu yana QTerminals 
Antalya Limanı 21 lüks gemiyle gelen 
40 bin kadar yolcuyu, Alanya Limanı 
ise 15 gemideki yaklaşık 17 bin turisti 
konuk etti.

QTerminals Antalya Limanı Genel 
Müdürü Özgür Sert, AA muhabiri-
ne, Antalya'nın turizmde güzel yıl 
geçirdiğini, gelecek yıl için de umutlu 
olduklarını söyledi.

Dünya kruvaziyer turizminin 
yaklaşık yüzde 25'inin Akde-
niz Çanağı'nda gerçekleştiğini, 
Antalya'nın da bu paydan faydalan-
dığını belirten Sert, "2025 yılı için 
beklentilerimiz çok yüksek. Şu anda 
56 gemi rezervasyonumuz var. Yolcu 
sayısı da bu yıla göre daha fazla 
görünüyor." dedi.

Antalya'nın turizmin her alanın-
da cazibe merkezi olduğuna dikkati 
çeken Sert, deniz, kum, güneş 
üçlüsünün dışında bölgenin antik 
kentlere, kültürel varlıklara, golf gibi 
spor sahalarına ve eşsiz doğaya 
sahip olduğunu ifade etti. Sert, kentin 
bu özellikleriyle turistlerin tercih ettiği 
bir destinasyon olduğunu vurgulaya-
rak, kruvaziyer turizminin de tatilcilere 
farklı deneyimler yaşattığını dile 
getirdi. Turistlerin bir limandan kalkan 
gemiyle her gün farklı destinasyonu 
gezebildiğini anlatan Sert, Türkiye'nin 
de kıyı şeridi bakımından zengin 

olduğunu, İstanbul'dan başlayıp Ege 
Denizi, Akdeniz ve adaları kapsayan 
bir rota sunduğunu kaydetti. Sert, 
kruvaziyer turizminde hemen hemen 
her ülkeden yolcuyu konuk ettiklerini 
belirterek, "Antalya, en fazla Avrupa 
yolcusunu ağırlıyor, en yoğun Alman-
lar tercih ediyor. Alman vatandaşları 
Türkiye'yi gerçekten çok seviyor." 
diye konuştu.

Lüks gemi yolcularının daha fazla 
döviz bırakan turistler olduğunu ifade 
eden Sert, bu açıdan da kruvaziyer 
turizminin çok değerli olduğunu 
söyledi.

"KRuvAZİYER TuRİZMİ 
İÇİN EN POPüLER 
DESTİNASYONLARDAN BİRİ"
İstanbul ve Marmara, Ege, Akde-

niz, Karadeniz Bölgeleri Deniz Ticaret 
Odası Antalya Şube Başkanı Ahmet 
Çetin de Kovid-19 salgını sürecinden 
sonra kruvaziyer sektörünün yeniden 
ilgi odağı olduğunu dile getirdi.

Çetin, "Kruvaziyer turizmi için en 
popüler destinasyonlardan biri olan 
Akdeniz Çanağı'nda bulunmamız ve 
indi-bindi imkanı sağlayan modern 
yolcu terminalinin olması, Antalya'ya 
olan ilgiyi de arttırdı ancak daha fazla 
pay alabilecek potansiyele sahibiz." 
değerlendirmesinde bulundu.

Yurt dışı lojistik dağıtım 
ağları ve fuar alanı yapım 
desteği "prefinansman" 

kapsamına alındı 
ANKARA (AA) - Ticaret Bakanlığı, 

yurt dışı lojistik dağıtım ağları (YLDA) ve 
fuar alanı yapım desteğinin "prefinans-
man" kapsamına alındığını bildirdi.

Bakanlıktan yapılan açıklamada, 
proje, program, statü bazlı destek 
programlarına yönelik prefinansman 
sistemiyle firmaların finansman yükünün 
azaltıldığı, kredi kabiliyetlerini artırmak 
amacıyla başvurularına ön onay ve 
onay verilen şirketlere finansman ve 
teminat imkanı sağlandığı belirtildi.

Türkiye İhracat Kredi Bankası AŞ 
(Türk Eximbank) ile İhracatı Geliştirme 
AŞ (İGE) arasında ihracatçılara prefi-
nansman imkanı sağlanması ve teminat 
desteği verilmesi için 26 Eylül 2022'de 
protokol imzalandığı anımsatılan açık-
lamada, 12 Mayıs 2023'te yapılan ek 
protokolle şirket tanımlarının genişletil-
diği, 21 Mayıs 2024'te ise "pazara giriş 
belgesi desteğinin" de kapsama alındığı 
hatırlatıldı.

Açıklamada, şu ifadelere yer verildi:
"Bugüne kadar imzalanan 

protokollerle, pazara giriş, küresel 
tedarik zinciri, tasarım ve ürün geliştirme 
projeleri ile marka ve Turquality 
ile e-Turquality (Bilişim Yıldızları) 
programları, ihracat konsorsiyumları ve 
e-ihracat konsorsiyumları başvurularına 
ön onay ve onay verilen firmalar, 
Ticaret Bakanlığı, Türk Eximbank 
ve İGE arasında gerçekleştirilen 
protokol kapsamında Türk Eximbank'a 
prefinansman başvurusu yapabiliyor. 
Yeni ek protokol ile Ticaret Bakanlığınca 
yürütülen YLDA projeleri ile fuar alanı 
yapımına yönelik projeler kapsamında 
yapılan harcamalar prefinansman 
kapsamına alındı. Bu çerçevede 
yapılan ek protokolle YLDA projeleri 
ve fuar alanı yapım desteği için onay 
alan firmalar finansman ve teminat 
olanaklarından faydalanabilecek."

YLDA KAPSAMINDA 5 PROjE 
uYGuLAMAYA ALINDI
YLDA kapsamında 2'si Amerika, 3'ü 

Avrupa merkezli 5 projenin uygulandığı 
bilgisi verilen açıklamada, tedarik zinciri-
nin önemli bileşeni olan yurt dışı lojistik 
ağlarının baştan sona bir sistem olarak 
ele alındığı, aşamalarına göre destek-
lendiği ve bu sayede önemli pazarlar-
daki ihracatın sürekli kılınarak altyapı 
olanaklarının genişletildiği bildirildi.

Açıklamada, bununla yurt dışında 
teslimat sürelerinin 24 saatin altına 
inmesi, navlun maliyetlerinin azaltılması, 
hızlı gümrükleme ve doğru iade lojisti-
ğiyle müşteri memnuniyeti, marka bilinir-
liğinin artırılması, kaliteli ve hızlı katma 
değerli hizmet sunumu ile Türkiye'nin 
rekabette öne çıkmasının amaçlandığı-
na dikkati çekilerek, şunlar kaydedildi:

"Fuarcılık sektörü, ülkelerin üretim-
lerinin ihracata dönüştürmesinde önemli 
bir rol oynuyor. Fuarlar, bir yandan 
ülkelerin ticaretinin güçlendirilmesine, 
diğer yandan küresel ticaretin yeni-
den şekillendirilmesine katkı sağlıyor. 
Türkiye'nin fuarcılık alanındaki potan-
siyeli dikkate alındığında, ülkemizde 
büyük ölçekli fuar alanlarının yapımının 
önemli bir ihtiyaç olduğu görülüyor. 
Ticaret Bakanlığınca uygulanan Hizmet 
İhracatının Tanımlanması, Sınıflandırıl-
ması ve Desteklenmesi Hakkında Karar 
kapsamında 'fuar alanı yapım desteği' 
sunuluyor. Anılan destekle fuarlara 
uluslararası katılımı artırmak üzere yurt 
içinde gerçekleştirilen ve Ticaret Bakan-
lığı tarafından uygun görülen fuar alanı 
yapımı, alan büyütülmesi, restorasyon 
veya revize edilmesi gibi faaliyetler 
destekleniyor. Fuarların prefinansman 
kapsamına alınmasıyla Türkiye'de dü-
zenlenen uluslararası fuarlarda, yabancı 
katılımcıları ağırlayabilecek nitelik ve 
nicelikte fuar alanlarına sahip olunma-
sı, böylece sektörün ülke ihracatına 
doğrudan ve dolaylı katkısının artması 
ve uluslararası rekabette öne çıkmamız 
hedefleniyor." 

Antalya 36 "yüzen otelle" gelen 
yaklaşık 57 bin turisti ağırladı

ANKARA (AA) - 9 petrol firması-
nın bilançolarından derlenen veri-
lere göre, Amerikalı ExxonMobil ve 
Chevron ile Hollandalı Royal Dutch 
Shell, İngiliz bp, Fransız TotalEnergi-
es, İtalyan Eni, Rus Rosneft, Norveçli 
Equinor ve Suudi Arabistan'ın ulusal 
petrol şirketi Saudi Aramco'nun bu 
dönemdeki toplam karı 2023'e göre 
yaklaşık yüzde 15,1 düşüş gösterdi.

Söz konusu dönemde, Saudi 
Aramco 83,91 milyar dolar, ExxonMo-
bil 26,1 milyar dolar, Shell 20 milyar 
dolar, Chevron 14,49 milyar dolar, 
TotalEnergies 11,8 milyar dolar, Ros-

neft 8,72 milyar dolar, bp 7,75 milyar 
dolar, Equinor 6,83 milyar dolar ve 
Eni 2,55 milyar dolar kar elde ettiğini 
açıkladı.

Geçen yılın ocak-eylül dönemine 
kıyasla, Saudi Aramco yüzde 11,2, 
ExxonMobil yüzde 8, Shell yüzde 4,5, 
Chevron yüzde 24,4, TotalEnergies 
yüzde 27,7, Rosneft yüzde 13,8, bp 
yüzde 28,5, Equinor yüzde 26,5 ve 
Eni yüzde 47,9 daha az kar açıkladı.

Saudi Aramco 2023'ün aynı döne-
minde 94,54 milyar dolar, ExxonMobil 
28,38 milyar dolar, Shell 20,94 milyar 
dolar, Chevron 19,17 milyar dolar, 

TotalEnergies 16,32, bp 10,84 milyar 
dolar, Rosneft 10,12 milyar dolar, 
Equinor 9,3 milyar dolar ve Eni 4,9 
milyar dolar kar sağlamıştı.

Böylece geçen yılın ocak-eylül 
döneminde yaklaşık 214,51 milyar 
dolar civarında net gelir elde eden 
firmaların bu yılın aynı dönemindeki 
net gelirleri ortalama 182,15 milyar 
dolar olarak kayıtlara geçti.

Petrol devlerinin karı bu yılın ocak-eylül 
döneminde yüzde 15,1 düştü

Çekme karavanlarla ilgili 
yönetmelik sektörü 
ileriye taşıyacak
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SOLDAN SAĞA
1. “Hey, bana bak, baksana” 

anlamlarında bir seslenme sözü... Satışı ve 
dağıtımı yasaklanmış olan kitap... 2. Küçük 
akarsu... Eyerlemek işi... 3. Hassiyum 
elementinin simgesi... Bazası olmayan... 
Tekne, yukaç karşıtı... 4. İlkel yaşayan 
(kimse), yabani, vahşi... Lanetlenmiş, 
melun (eski)... Türk alfabesinin on beşinci 
harfinin adı, okunuşu... 5. Herhangi bir 
kuvvet alanında, belli bir düzlemin belli bir 
bölümünden geçtiği varsayılan güç çizgileri, 
seyelan... Arp çalan kimse... Sanat ve bilim 
adamlarını koruyan kimse... 6. Genellikle 
kıldan yapılmış kaba dokuma (eski)... 
Gereksiz, anlamsız, boş söz (eski)... 7. Pırıl 
pırıl (halk ağzı)... Kemiklerin toparlak ucu... 
Asklı mantarlara özgü üreme organı... 8. 
Bir hesap gereğince daha alınmamış olan 
para, mal vb. şey, matlup, verecek karşıtı... 
Kavga, gürültü patırtı... 9. Su yosunu... 
İridyum elementinin simgesi... Dış deri ve iç 
deri arasındaki hücre katmanı, mezoderm... 
10. Soyadı... Kalkan, zırh vb. korunma 
aracı... 11. Çan yapan veya satan kimse... 
Hüsran; iflas... Uzak Doğu’da yetişen 
Amerika elmasından çıkan zamk... 12. Kar, 
süt vb.nin rengi, beyaz... Üç veya daha 
çok sesin bir arada tınlaması... İstanbul 
iline bağlı ilçelerden biri... 13. Bir tiyatro 
sahnesinin önünde, ışık ve ışıldakların 

yerleştirildiği, izleyiciye en yakın yer... 
Destek... Tulyum elementinin simgesi... 
14. Ağaçlamak işi... Kır ile ilgili... 15. 
Katırlaşmak işi veya durumu... Tokat iline 
bağlı ilçelerden biri...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Kayseri iline bağlı ilçelerden biri... 

Az alçak... 2. Türk müziğinde kıvrak bir 
usul... Bir cins güvercin... Haremlerde 
hizmet gören hadım ağalarının beyaz 
ırktan olanı... 3. Bir şeyin birdenbire 
hatırlandığını veya kavrandığını anlatan bir 
söz... Azmış, yayılmış yara (halk ağzı)... 
Satranç oyununda taraflardan birinin 
yenilgisi... 4. Giysi (halk ağzı)... Muğla 
iline bağlı ilçelerden biri... Nöbeti hastane 
yerine evde tutan ve her an hastaneden 
çağrılmayı bekleyen doktor... 5. Can alıcı 
olma durumu... Lorentiyum elementinin 
simgesi... 6. Oğuz Türklerinin yirmi dört 
boyundan biri.. Parça, kısım (eski)... Silisin 
hidratlı ve jelatinli bütün türlerini kapsayan 
değerli bir mineral, panzehir taşı... 7. Alp 
olma durumu... Abramak işi... 8. Kulağın 
duyabildiği titreşim, seda, ün... Denizli iline 
bağlı ilçelerden biri... Evin veya herhangi bir 
yapının oturma, çalışma, yatma gibi işlere 
yarayan, banyo, salon, giriş vb. dışında 
kalan, bir veya birden fazla çıkışı olan 
bölmesi, göz... Doğuştan beri geçen ve yıl 

birimi ile ölçülen zaman, sin... 9. Kabalık, 
kaba davranış... Arıtmak işi... 10. Aynı 
biçimde... İngiltere’de babadan oğula veya 
ailenin ilk erkek kişisine geçen veya kral 
tarafından bağışlanan soyluluk unvanı... 
Kardeş kadar yakın olan kimse... 11. 
Kripton elementinin simgesi... Bütün olarak 
kızartılmış ve ortası yarılmış patlıcanın 
içine soğan, sarımsak ve domatesli iç 
konularak yapılan zeytinyağlı yemek... 12. 
Bir şeye zorunluluk sonucu bağlı olmayan, 
onun özünde bulunmayan, rastlantı ile olan 
nitelik, araz... Davranış, tavır... Özel oluş 
veya davranış biçimi, üslup, stil, janr... 13. 
İnsan vücudunun dış yüzü, cilt... “Güle güle” 
anlamında esenleme sözü (eski)... Silisyum 
elementinin simgesi... 14. Gündelikle 
çalışan işçi... Baş, kafa (eski)... Zekâsı pek 
gelişmemiş, zekâ yoksunu, alık, ahmak... 
15. VIII-XI. yüzyıllar arasında Türkistan’da, 
Güneydoğu Avrupa ve Balkanlarda yaşamış 
olan bir Türk kavmi... Arkalıksız sandalye...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

HABER MERKEZİ- Kışın çokça tü-
ketilen ıspanak, havuç, marul, salatalık, 
karalahana, Brüksel lahanası, mayda-
noz, pancar, brokoli ve bal kabağı gibi 
sebzelerin içeriğinde bulunan karoteno-
idler vücutta antioksidan görevi yapıyor. 
Bu sebzeler bağışıklık sistemini güçlen-
direrek birçok hastalığa karşı vücudu 
koruyor. Ancak turuncu, sarı ve yeşil 
yapraklı meyve ile sebzelerde bulunan 
karotenoidlerin aşırı miktarda vücutta 
bulunması, cildin sarı ve turuncu renk 
tonlarında olmasına yol açarak, aslında 
zararsız bir tablo olan karotenemiye 
neden olabiliyor. Özellikle bebeklerde 
çok sık görülen bu durum sarılıkla karış-
tırılabiliyor. Memorial Kayseri Hastanesi 
Beslenme ve Diyet Bölümü’nden Uz. 
Dyt. Betül Merd, karotennoidler ve karo-
tenemi ile ilgili bilgi verdi. 

600’DEN FAZLA KAROTENOİD 
TÜRÜ VAR 
Bitkilerde bulunan, açık sarı ve 

kırmızı arası renkleri oluşturan pig-
mentlere karotenoidler denilmektedir. 
Karotenoidler, birçok meyve ve sebzede 
parlak kırmızı, sarı ve turuncu tonlardan 
sorumlu bitki pigmentleridir. Bu pigment-
ler bitki için önemli bir rol oynar. Ayrıca 
karotenoidler insan vücudunda antiok-
sidan görevi de yapmaktadır. Yapılan 
araştırmalarda 600’den fazla karotenoid 
türü vardır. En çok üzerinde araştırma 
yapılanlar alfa-karoten, beta-karoten, 

beta-kriptoksantin, lutein, zeaksantin ve 
likopendir.

ÇOK RENKLİ SEBZE VE 
MEYVELERDE MİKTARI FAZLA
Besin döngüsünü sağlayan fotosen-

tez, bitkiler için önemli bir döngüdür. Bit-
kilerin yapısında bulunan bir bileşik olan 
karoten, fotosentez yapmakla görevlidir. 
Fotosentez, bitkilerin yapısında bulunan 
klorofil sayesinde dışarıdan karbondiok-
siti alarak oksijeni geri vermesi ve ken-
dileri için besin oluşturduğu bir süreçtir. 
Karoten; turuncu, sarı ve yeşil yapraklı 
meyve ile sebzelerde bulunmaktadır. 
Havuç ve bal kabağında çokça bulu-
nan karoten, ıspanak, domates, havuç, 
marul, salatalık, karalahana, brüksel 
lahanası, maydanoz, fasulye, dolmalık 
biber, pancar, brokoli gibi sebzelerin 
yanı sıra mısır, papaya, karpuz, kavun, 

elma, portakal, kayısı, incir, kivi, şeftali, 
mango ve ananasta da vardır. Renkleri 
çok olan meyve ve sebzelerindeki beta-
karoten miktarı yüksek olmaktadır. 

KAROTENOİDLERİN 8 FAYDASI
Karoten bileşiği vücuda aşağıdakileri 

sağlıyor;
• Tokluk hissi vererek kilo vermeyi 

hızlandırır
• Bağışıklık sistemini güçlendirerek 

birçok hastalığa karşı vücudu korur
• Kanser oluşumunun önlenmesi 

sürecine katkıda bulunur
• Soğuk algınlığına iyi gelir, detoks 

etkisi vardır
• Karaciğer yağlanmasını önleyici 

etkileri vardır
• Katarakt oluşma riskinin düşürül-

mesinde rol oynar
• Gece körlüğüne iyi gelir
• Sinir sistemine iyi gelir, hafızayı 

güçlendirir.
FAZLALIĞI VÜCUTTA CİLT 
RENGİNİ DEĞİŞTİRİYOR
A vitaminine dönüştürülmek üzere 

karaciğerde depolanan beta karotenin, 
günlük 6-12 miligram kadar kullanılması 
yeterli olacaktır. Beta karoten vücutta 
fazla olması, pigment bozukluğuna ne-
den olduğu için cildin sarı veya turuncu 
bir görünmesine neden olmaktadır. 
Hiperkarotenemi veya karotenemi, aşırı 
karoten anlamına gelmektedir. Karo-
ten açısından zengin besinlerin aşırı 
miktarda tüketilmesi, kandaki karoten 
seviyesinin yükselmesine neden olmak-
tadır. Aşırı miktarda havuç püresi içeren 
mamaları tüketen bebeklerde karotene-
mi görülmektedir. Karotenemi nedeniyle 
deri bir süre sonra turuncu veya sarı 
renk almaktadır. Ciltteki bu renk değişi-
minin bir zararı yoktur. 

İnce bağırsakta tehlikeli 
bakterilere karşı 12 önlem

HABER MERKEZİ- Son yıllarda 
görülme sıklığı giderek artan SIBO 
(Small Intestinal Bacterial Overg-
rowth) ince bağırsakta aşırı bakteri 
çoğalması olarak tanımlanıyor. Yaşam 
kalitesini büyük ölçüde azaltan ve 
ciddi tehlikelere yol açabilen bu bak-
terilerin en önemli nedeninin sağlık-
sız beslenme alışkanlığı olduğunu 
belirten Acıbadem Taksim Hastanesi 
Gastroenteroloji Uzmanı Prof. Dr. 
Atakan Yeşil “Yapılan çalışmalarda; 
yetişkinlerin yanı sıra çocuklar ve 
özellikle ergenlerde de SIBO’nun yay-
gınlaştığı görülüyor. Hastalar çoğun-
lukla karın şişkinliği ve gaz şikayetiyle 
başvururken, sürekli bir yorgunluk 
yaşadıklarını ama nedeninin buluna-
madığını belirtiyorlar. Bu sorunların 
altında SIBO yatabiliyor” diyor. Yaşam 
tarzında bazı basit ama etkili düzenle-
melerle bu önemli sorunun üstesinden 
gelinebileceğini belirten Gastroente-
roloji Uzmanı Prof. Dr. Atakan Yeşil, 
SIBO’ya karşı etkili 12 önlemi anlattı, 
önemli uyarılar ve önerilerde bulundu.  

Özellikle karbonhidrattan zengin 
beslenme tarzı, fast-food, gazlı içe-
cekler ve alkol tüketimi gibi sağlıksız 
yaşam alışkanlıkları ‘ikinci beyin’ 
olarak adlandırılan bağırsaklarımız-
da ciddi tehlikelere neden olabiliyor. 
Acıbadem Taksim Hastanesi Gast-
roenteroloji Uzmanı Prof. Dr. Atakan 
Yeşil “Karbonhidrat (şeker) bağırsakta 
bulunan bakteriler tarafından yıkıla-
rak karbondioksit, hidrojen ve metan 
gazı oluşumuna neden olur. Bu da 
SIBO’da görülen gaz ve şişkinliğin ne-
denidir. Ayrıca süt ve süt ürünlerindeki 
laktoz, fast-food tarzı aşırı yağlı be-
sinler de SIBO sıklığını artırmaktadır. 
Uzun süreli ya da gereksiz yere mide 
koruyucu ilaç kullanımı da SIBO geli-

şimine neden olabilmektedir” 
diyor. Son yıllarda yetişkin-
lerin yanı sıra çocuklarda 
ve özellikle ergenlerde 
de SIBO’nun görülme 
sıklığının giderek 
arttığını vurgulayan 
Prof. Dr. Yeşil şöyle 
konuşuyor: “İnce 
bağırsaktaki bu tehli-
keli bakteriler tedavi 
edilmezse yaşam ka-
litesinin giderek daha 
da azalmasına neden 
olurken, SIBO nede-
niyle ortaya çıkan kronik 
ishal durumu da vitamin ek-
sikliklerine yol açmaktadır. Bu 
nedenle SIBO hastalarının uzman bir 
Gastroenterolog tarafından mutlaka 
muayene edilmesi gerekir.”

BU BELİRTİLER VARSA!
SIBO’nun kişide yol açtığı en 

önemli şikayetleri; şişkinlik, gaz, 
kabızlık, ishal ve kronik yorgunluk 
olarak sıralayan Prof. Dr. Atakan Yeşil 
“Hastalar genellikle karınlarının gün 
içerisinde balon gibi şiştiğini, kadın 
hastalarımızsa adeta kendilerini ha-
mile gibi hissettiklerini ifade ediyor-
lar. Hastalar gerek iş toplantılarında 
gerekse sosyal yaşamlarında önemli 
ölçüde rahatsızlık duyduklarını söylü-
yorlar. SIBO tanısı öncelikle şişkinlik, 
karın ağrısı, karında huzursuzluk 
hissi ve kronik ishali olan hastalarda 
akla gelmektedir. Hastalar ayrıca 
SIBO’nun B12 eksikliğine neden 
olmasından dolayı unutkanlık ve stres 
sorunlarını da sağlıklı insanlara göre 
daha fazla yaşıyorlar” diyor. 

GEÇMEYEN KAŞINTININ 
NEDENİ DE OLABİLİR! 
İnce bağırsakta aşırı bakteri çoğal-

masının tanısında; karbonhid-
rat nefes testi ya da duedo-

nal denilen, ince bağırsak 
aspirasyonunda bakteri 
sayısı ölçümünün uy-
gulandığını belirten 
Gastroenteroloji 
Uzmanı Prof. Dr. 
Atakan Yeşil “Günlük 
pratikte genellikle 
karbonhidrat nefes 
testi ile metan ve 

hidrojen gaz seviyele-
rinin ölçümü yapılarak 

tanı konulmaktadır. 
Tedavisi ise genellikle 

şikayetlere göre belirlen-
mekle birlikte, antibiyotik te-

davisi, probiyotik ve vitamin takviyesi 
uygulanmaktadır” diye konuşuyor. Bu 
hastalara yönelik olarak son yıllarda 
farklı tedavi yöntemlerine rağmen 
hastaların yüzde 40’ında şikayetlerin 
bir süre sonra tekrarlayabildiğini, son 
yıllarda yeni tedavi yöntemlerinin 
yoğun şekilde araştırıldığını belirten 
Prof. Dr. Yeşil “Tedavide en önemli 
nokta; SIBO’ya neden olan problemin 
doğru şekilde ortaya konulmasıdır. 
SIBO tedavi edilmediğinde; hem 
bağırsaklarda hem de genel olarak 
kişinin sağlığında olumsuz etkileri 
artabilmektedir. Örneğin; ciltte geçme-
yen ve nedeni bulunamayan yoğun 
kaşıntıdan cilt kuruluğuna, sürekli 
yorgunluktan kronik ishale ve bera-
berinde vitamin eksiklikleri nedeniyle 
bağışıklığın azalmasına dek birçok 
soruna neden olabilmektedir” diyor. 

SIBO’YA KARŞI 
ALINABİLECEK 12 ETKİLİ 
ÖNLEM!
Gastroenteroloji Uzmanı Prof. Dr. 

Atakan Yeşil, ince bağırsakta aşırı 

bakteri çoğalmasının ve bakterilerin 
tehlikeli bir hal alarak kişiye zarar 
vermesinin önüne geçebilmek için 
bazı önlemler alınabileceğini belirte-
rek, basit ama etkili bu önlemleri şöyle 
sıralıyor; 

1. Karbonhidrat (şeker) 
kullanımınını azaltın. Basit 
karbonhidrat yerine (beyaz 
ekmek, pirinç, unlu mamuller vb) 
yerine kompleks karbonhidrat 
(tahıllı ya da tam buğday ekmeği, 
bulgur, kefir vb) tüketebilirsiniz. 

2. Laktoz (süt ve süt ürünleri) ve 
glutenden kısıtlı beslenme tarzı-
na geçin.

3. Akdeniz usulü beslenmeyi be-
nimseyin. 

4. Şikayetlerinizi tetikleyen unsurları 
iyi gözlemleyin ve size huzursuz-
luk, şişkinlik veren besinlerden 
kaçının. 

5. Günde iki litre su için.
6. Yağlı ve kızartma yiyeceklerden 

uzak durun.
7. Fast-food yiyecekler ve gazlı 

içeceklerden kaçının.
8. Alkolden uzak durun, özellikle 

yüksek gluten içeren alkolden 
kaçının.

9. Mide koruyucu ilacı, doktorunuz 
gerekli görmedikçe kullanmayın.

10. Sağlıklı bağırsak florası için dok-
torunuzun önerisiyle probiyotik 
kullanabilirsiniz.

11. Egzersiz; mutlu bir beyin ve 
sağlıklı bir flora yapısı için altın 
anahtardır. Bu nedenle her gün 
düzenli egzersiz yapmaya, en 
azından haftada üç gün birer 
saat yürümeye özen gösterin.

12. Stresden uzak durmak mümkün 
olamıyorsa da stresi yönetmeyi 
öğrenerek fayda sağlayabilirsiniz. 

Kış sebzelerini tüketirken 
aşırıya kaçmayın

Ergenlik döneminde 
oyun bağımlılığı 

olumsuz etkileyebilir
HABER MERKEZİ- Dijital oyunlar, 

ergenlik dönemindeki gençler için hem eğ-
lenceli bir aktivite hem de sosyal bir platform 
sunar. Bugün gençler arasında Fortnite, 
Roblox, Minecraft ve Call of Duty gibi oyun-
lar oldukça popüler. Bu oyunlar, rekabetçi 
yapıları, strateji gereksinimleri ve sürekli 
güncellenen içerikleriyle gençlerin ilgisini 
canlı tutar. Aynı zamanda mobil oyunların 
kolay erişilebilir olması, bağımlılık riskini ar-
tıran önemli bir faktördür. Ancak bu oyunlar, 
kontrolsüz bir şekilde oynandığında ba-
ğımlılık haline gelebilir ve gençlerin sosyal, 
akademik ve duygusal yaşamını olumsuz 
etkileyebilir. Oyun bağımlılığı; kontrol kaybı, 
önceliklerin değişmesi ve olumsuz sonuçlara 
rağmen oyun oynama davranışının devam 
etmesi gibi belirtilerle kendini gösterir. Oyun 
bağımlılığı, yalnızca bir teknoloji sorunu de-
ğildir; aynı zamanda bireyin karşılanmamış 
psikolojik ihtiyaçlarını yansıtır.

Sosyal çev-
resinde kabul 
görmekte zor-
lanan gençler, 
çevrimiçi oyun-
lar aracılığıyla 
bir topluluğa 
dahil olma ve 
değerli hisset-
me ihtiyaçlarını 
karşılayabilir. 
Bazı gençler, 
oyunlarda 
başarı ve ödül 
elde ederek 
özgüvenlerini artırırken, diğerleri oyunları 
stresli durumlarla başa çıkmanın bir yolu 
olarak kullanır. Örneğin, akademik baskılar, 
aile içi çatışmalar veya duygusal zorluklarla 
baş edemeyen gençler, oyun dünyasın-
da bir kaçış yolu bulabilir. Bu bağımlılık, 
yönetilmediğinde gençlerin gelecekteki 
yaşamında ciddi sorunlara yol açabilir. Uzun 
saatler oyun oynayan gençler ders çalış-
maya yeterince vakit ayıramaz ve bu durum 
akademik başarılarının düşmesine neden 
olabilir. Bununla birlikte, çevrimiçi oyunların 
yüz yüze iletişimlerin yerini alması, empati 
kurma, etkili iletişim ve problem çözme gibi 
sosyal becerilerin gelişimini olumsuz etkile-
yebilir. Eğer bu alışkanlık yetişkinlikte devam 
ederse bireyler iş hayatında zaman yönetimi 
ve performans sorunlarıyla karşılaşabilir.

Ailelerin, gençlerin oyun alışkanlıklarını 
sağlıklı bir şekilde yönetmelerine yardımcı 
olması önemlidir. Gençlerin oyun oynama 
sürelerini dengeli bir şekilde planlamalarına 
destek olmak ve alternatif sosyal aktiviteler 
sunmak bu konuda etkili adımlardır. Spor, 
sanat veya grup etkinlikleri gibi aktiviteler, 
gençlerin enerjilerini daha verimli bir şekilde 
kullanmalarını sağlar. Ayrıca, ebeveynlerin 
çocuklarının oynadığı oyunlar hakkında bilgi 
sahibi olması ve bu konuda gençlerle iletişim 
kurması, aile içi bağları güçlendirebilir. Eğer 
oyun bağımlılığı ciddi bir seviyeye ulaşmış-
sa, profesyonel bir uzmandan yardım almak 
sürecin sağlıklı bir şekilde yönetilmesi için 
kritik önem taşır.

Psikolog Duru Erdem,'' Günün sonunda, 
dijital oyunlar, doğru kullanıldığında genç-
lerin sosyalleşmesine ve problem çözme 
becerilerinin gelişmesine katkıda bulunabilir. 
Ancak bu alışkanlık kontrolsüz bir noktaya 
ulaştığında, gençlerin hem bugünkü yaşamı-
nı hem de geleceğini olumsuz etkileyebilir. 
Sağlıklı sınırlar koymak ve dijital dünyayla 
gerçek yaşam arasında bir denge oluştur-
mak, hem gençlerin gelişimi hem de ailelerin 
huzuru için kritik bir adımdır.''dedi.

Psikolog 
Duru Erdem

Uz. Dyt.
Betül Merd

Prof. Dr.
Atakan
Yeşil
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HABER MERKEZİ-Avrupa Liginde 
mücadele eden Galatasaray ve Beşik-
taş bugün zorlu rakipleriyle oynayacak.

Galatasaray, deplasmanda 2045’de 
Malmö ile oynayacak. Beşiktaş ise, 
saat 23.00’de deplasmanda Bodo/
Glimt ile karşılaşacak. Hem Galatasa-
ray, hem de Beşiktaş maçları TRT 1 
naklen ekrana gelecek. Galatasaray’ın 
maçını İsaveçli hakem John BHrooks 
ile Beşiktaş’ınkini ise  Slovak hakem 
Filip Glova yönetecek.

2 TAKIMIMIZ AVRUPA’DA PUAN SAVAŞINDA

World Ahtletics’in ülkemize uyguladığı 
yaptırımın kaldırılması konusundan önce 

8 Aralık 2024 tarihinde Antalya’da organize 
edilen Avrupa Kros Şampiyonasını kısaca 
değerlendirmekte yarar var…

Atletizm Federasyonunun yeni başkanı Dr. 
Ahmet Karadağ ve ekibinin ilk önemli sınavı olan 
Avrupa Kros Şampiyonası organizasyonun başarılı 
bir şekilde sonuçlandırılmış olması ülkemiz adına 
sevindirici bir durumdur. Ancak organizasyondaki 
başarı gibi şampiyonada ülkemizi temsil eden 
sporcuların çok daha fazlası ferdi ve takım halinde 
kürsüye çıkabilmesini de isterdik. Çünkü son 
yıllarda elde ettiğimiz Avrupa şampiyonlukları hala 
hafızalarımızdan silinmiş değil... Tesellimiz büyük

kadınlar kategorisinde Avrupa üçüncüsü olan 
Yasemin Can ile U 23 kadınlar kategorisinde milli 
takımımızın elde ettiği ikincilik oldu.

Şimdi asıl konumuza dönecek olursak, World 
Ahletics’in 4 Aralık 2024 tarihinde yaptığı 
açıklamayla, ülkemize uygulanan yaptırımın 
kaldırılmış olması camiada büyük bir sevinç yarattı. 
Çünkü bu yaptırım; 100 yıllık şanlı ve saygın mazisi 
olan Türk atletizmine büyük bir “Utanç” yaşatmıştı.

Ülkemize uygulanan yaptırımı kısaca hatırlayacak 
olursak…

Spor kamuoyunun malumu olduğu üzere pandemi 
nedeniyle bir yıl ertelenerek 2021 yılında organize 
edilen Tokyo Olimpiyat Oyunlarına daha fazla 
sporcu ve dolayısıyla yönetici götürülebilmesi 
için eski başkanın, Erzurum’da organize ettiği 
uluslararası bayrak yarışmasında manipülasyon 
yapılmasıyla süreç başlamıştı. Yapılan 
manipülasyona Ukrayna ekibindeki gazetecinin 
itirazının ciddiye alınmaması nedeniyle konu World 
Ahletics’ e taşınması ile “Doğruluk ve Dürüstlük 
Birimi”nin

inceleme yapması sonucunda 2022 yılında içinde 
ülkemizin de olduğu 7 ülkeye yaptırım uygulanması 
kararlaştırılmıştı.

World Ahletics’in ülkemize uyguladığı 
yaptırımın kaldırmasından bir gün sonra önceki 
başkanın Sözcü Gazetesine “Hak eninde sonunda 
yerini bulur 23 Eylül 2022 tarihinde (bu tarih 
2021 olmalıydı)  şampiyonlarımızın alın terini 
manipülasyon olarak değerlendiren ve dünya 
atletizm federasyonuna ülkemizi şikâyet eden Necati 
Çeteci gibi insanların (bahsi geçen kişi, önceki 
başkanın MHK’sinde üye olarak görev yapıyordu) 
foyası ortaya çıkmıştır. Yapılan şikâyetlerin iftira 
olduğu ortaya çıkmış ve izleme listesinden bugün 
itibarı ile ülkemiz çıkartılmıştır. Bununla ilgili 
yasal haklarımızı kullanacağımızı tüm camiamıza 
saygıyla duyuruyorum” şeklinde açıklaması manidar 
olmuştur.

Çünkü 2022 yılından beri ülkemizde organize 
edilen yarışma sonuçlarının geçerli sayılabilmesi için 
“WA”dan delege talep etme zorunda bırakılan ve bu 
delegelere önemli miktarda harcama yaparak

federasyonu zarara uğratan kişi kendisidir. 
Ayrıca, Necati Çeteci gibi insanlara yasal haklarını 
kullanacağını belirtmesi de ciddiyetten uzaktır. 
Keşke söylediğini yapabilseydi de sorumluları 
herkes bilmiş olsa.

World Ahletics kendisine bağlı ülkelerde 
olimpiyat oyunları sonrasında yapılan federasyon 
başkan ve yönetim kurulu üyelerinin değişmesi 
sonucunda ülkemizde olduğu gibi Arnavutluk, 
Ermenistan, Gürcistan, Kırgızistan, Moldova ve 
Özbekistan ülkelerinde de uygulanan yaptırımlar 
koşullu olarak kaldırılmış oldu. Dr. Ahmet Karadağ 
ve ekibinin önceki başkan ve ekibinden çok daha 
iyi bir yönetim sergileyeceğine olan inancım tamdır. 
Ancak ülkemize ve camiamıza yaşatılan bu utancın 
sorumlularının mutlaka bulunup cezalandırılması da 
gerekmektedir. 

Merak ettiğim başka bir husus ise geçtiğimiz 
günlerde Beşiktaş Spor Kulüp Başkanlığından sağlık 
sorunlarını gerekçe göstererek ayrılan, Türkiye Milli 
Olimpiyat Komitesinin Başkan Vekili ve World 
Ahletics’te konsey üyesi olan Hasan Arat’ın bu 
yaşananlarla ilgili neden bir açıklama yapmamış 
olmasıdır.

Necdet AYAZ

Manipülasyon 
yaptırımı neden 

kaldırıldı?

BİR ZAMANLAR

YİNE-Malmö maçından galibiyet 
bekleyen Galatasaraylılar

A.GüCü,  
4 MiLYON EURO 

PEŞiNDE

Yasakları kaldırmak ve yeni transferler 
yapmak için arayışlar devam ediyor

Sarı-lacivertli yöneticiler rahat nefes almak için arayışlarını hızlandırdı

Ele geçirdiği 23 puanla Ligde 
6’ncı sırada bulunan Ankara-

gücü yöneticileri ihtiyaç duyulan 
4 milyon Euro’yu bulmak için her 
kapıyı çalışıyor. Başkent takı-
mında transfer yasağı dosyası 
geçtiğimiz hafta 7'ye çıkmıştı. Bu 
problemi yapmak için Ankaragücü 
yönetimi 4 milyon Euro arayışı 
içine girdi.

Ankaragücü'ne yeni yasak 
gelip gelmeyeceğini ve yaklaşan 
transfer dönemi öncesi yasağın 
kalkıp kalkmayacağını bilinmiyor. 
Ankaragücü'nün transfer yasağını 
kaldırmak için 3 milyon Euro civa-
rında ödeme yapması gerekiyor.

Güçlü bir takım yaratmak için 
transfer yapılacağı da düşünüldü-
ğü zaman rakam 4 milyon euroya 
ulaşıyor.

AHMET ERTÜM

BEKLİYOR-
4 milyon euro 
bulunduğunda 
rahatlayacak 

olan 
Ankaragücü 
futbolcuları

1’nci Ligde 23 puanla 6’ncı 
sırada yer alan Ankara-

gücü, yarın Eryaman Stadın-
da saat 20.00’de oynayacağı 
Manisa FK. maçı için çalış-
malarının sonuna geldi.

Beştepe tesislerinde çalı-
şan Ankaragücü futbolcuları 
yarınki maçta da galibiyeti 
düşüneceklerini söyledi. Sa-
vunmanın bel kemiği Osman 
“Artık puan kaybını defte-
rimizden sildik. Manisa FK. 
maçından da galip gelerek 
puan hanemizi artıracağız” 
dedi.

3 PUAN ISTIYOR

Yarınki maç için çalışmalarını bitirdi

SONA GELİNDİ-Çalışmalarını bitiren Ankaragücü- 
futbolcuları son antrenmanda

RAMAZAN ATABEY

HABER MERKEZİ-
Ankaragücü'nün 1.Lig'in 16. 
haftasında Manisa FK ile yarın 
Eryaman Stadında oynayacağı 
maçın biletleri satışa çıktı.

Bilet fiyatları 125 lira ile 300 
lira arasında değişiyor. Bilet fiyat-
ları şöyle:

Batı Kapalı:300 lira
Dogu Maraton:200 lira
Güney Kale Arkası :125 lira
Kuzey Kale Arkası 125 lira
Misafir Tribün :160 lira
Bu arada 1 Aralık 2024 

tarihinde oynanan Ankaragücü-
Pendikspor maçında taraftarları-
nın neden olduğu çirkin ve kötü 
tezahürat nedeniyle

Güney Kale Arkası Tribün 
203, Batı VIP Tribün VIP Sol, 
Doğu Tribün 303 numaralı blok-
larda yer alan taraftarlara cezaları 
nedeniyle bilet satılamayacak.

BILET FIYATLARI 
BELLI OLDU

Güreş Federasyonu Başkanlığını bırakacak 
olan Şeref Eroğlu, son sözünü söyledi:

Güreş Federasyonu Başkanlığını 
bırakacağını açıklayan Şeref Eroğlu, 

vedasını huzurun içinde başka bir şampi-
yona devredecek.

Güreş sporu için çok iş yaptıklarını da 
açıklayan Şeref Eroğlu sözlerine şöyle 
devam etti: “Bu bir bayrak yarışıdır. Şimdi 
önümüzde iki aday var. Biri Taha Akgül, 
diğeri ise Selçuk Çebi. 2 şampiyondan bi-
risi bayrağı teslim alarak hizmet verecek. 
Benim görevde kaldığım süre içinde gü-
reşte rekorlar kırdık. Rekorlarımızı kıracak  
ekibin elini öperim. Başarılı olunursa her 
zaman yanlarında bulunacağım.”

"REKORUMU 
KIRANIN ELİNİ 

ÖPERİM"

ZERENSPOR 
YÜKSELİŞTE…

17 YAŞINDAKİ 
KUZEY TUNÇELLİ’DEN 

BÜYÜK BAŞARI

DOĞAN BULGUN

Şeref Eroğlu

Kadın voleybolunda son yılların yükse-
len değeri olarak kabul edilen Zerens-

por, başkentin diğer bir temsilcisi Keçiö-
ren Belediyesi Sigorta Shop takımı ile ilk 
devrenin son haftasında Cumartesi günü 
15.00'de karşı karşıya gelecek.

Türkiye’nin başkenti Ankara’da Zeren 
Group Yatırım Holding A.Ş’nin destekleriy-
le 2022 yılında Mustafa Yiğit Zeren tarafın-
dan kurulan Kadın Voleybol Takımı özel-
likle Sultanlar Ligi’nin 12. Haftası geride 
kaldığında topladığı 19 puanla yedinci sı-
rada yer aldı. Lig’de şu ana kadar oynadığı 
12 karşılaşmanın 5’ni kaybederken, 7’sini 
kazanıp rakiplerine ikinci devre öncesinde 
göz dağı verdi. Güçlü rakipleri karşısında 
da aldığı galibiyetlerle maç kazanma alış-
kanlığını sürdürmek isteyen Zerenspor, bu 
defada ilk devrenin son maçında başkent 
derbisinde Keçiören Belediyesi’ne  karşı 
8’nci galibiyetine imza atmanın hesaplarını 
yapıyor.

Sultanlar Ligi'nde iyi yolda ilerliyor

MEHMET KISMET

HABER MERKEZİ-17 yaşındaki Milli 
yüzücü Kuzey Tunçelli, Dünya Kısa Kulvar 
Şampiyonası'nda bronz madalya kazanarak 
büyük bir başarıya imza attı. Milli yüzücü-
nün, Macaristan'ın başkenti Budapeşte'de 
gerçekleşen şampiyonada 1500 metre 
serbest stilde final yüzdüğü belirtildi.

HABER MERKEZİ-Ziraat 
Türkiye Kupası’nda 5. ele-
me turu müsabaka programı 
açıklandı.

Bu durum üzerine An-
karagücü, Gençlerbirliği ve 
Keçiörengücü’nün oynayacağı 
Kupa maç tarihleri şöyle:

18 Aralık Çarşamba:
13.00 Ankara Keçiörengü-

cü-Sivasspor (Aktepe)
18.00 Menemen FK-MKE 

Ankaragücü (Menemen İlçe)
19 Aralık Perşembe:
17.00 Gençlerbirliği-Kasım-

paşa (Eryaman)

KUPA TARIHLERI AÇIKLANDI

Teknik direktörlük koltuğuna 
Erkan Sözeri’yi getiren Keçi-

örengücü, adeta yenilgiyi unut-
muşa benziyor. Erkan Sözeri’nin 
yönetimindeki Keçiörengücü, 
son 3  Lig ve 1 kupa maçında 
mağlubiyeti defterinden sildi.

Başkent takımının Pazar 
günü saat 16.00’de Ümnrani-
yespor Lig maçı için çalışmalara 
devam eden Keçiörengücü 
futbolcuları son antrenmanda da 
hırslı çalışmayı ortaya koydu.

Çalışmadan sonra konuşan 
Erkan Sözeri “Elde edilen bu 
başarıyı devam ettirmek istiyo-
ruz. Ümraniyespor maçını da ka-
zanıp, ligde 5’nci sıramızın daha 
üstüne çıkmak istiyoruz” dedi.

YENiLGiYi 
UNUTTULAR

Keçiörengücü son 
3 Lig ve 1 kupa maçında 

başarıyı yakaladı

KAĞAN
KARACEHENNEM

Erkan 
Sözeri, 

“Bu başarı 
devam 

edecek” 
dedi

Gençlerbirliği, Fatih 
Karagümrük’ü 33 yaşında-

ki Brezilyalı yıldızı Amilton’un 
golüyle 1-0 mağlup etti. Kırmızı-
siyahlılar bu sezon Amilton’un 
skor katkısı yaptığı 5 maçta 4 
galibiyet ve 1 beraberlik aldı

Gençlerbirliği Amilton’un 
saha içi liderliğinde yükselişe 

geçmiş durumda. Fatih Kara-
gümrük maçında galibiyeti geti-
ren golü atan Amilton, bu sezon 
2 gol-4 asist olmak üzere skor 
katkısını 6’ya çıkardı. Brezilyalı 
yıldız golü dışında da perfor-
mansıyla maça damga vurdu. 
Geçtiğimiz hafta da Ümrani-
yespor ağlarını havalandıran 
Amilton, üst üste iki maçta gol 
sevinci yaşamış oldu. Gençler-
birliği, bu sezon Amilton’un skor 
katkısı yaptığı 5 maçta yenilgi 
yüzü görmedi.

SKORA 6 PUANLIK 
KATKISI VAR

G.Birliği’nin Brezilyalısı Amilton başarı yolunda

ATİLA GÜVENÇ

Minervino Da 
Silva Amilton

Kuzey
Tunçelli

HABER MERKEZİ-Gençlerbirliği Kadın Futbol Takımı, 2. 
Lig B Grubu'nda oynadığı 4. maçta Karabük Gençlerbirliği'ne 
deplasmanda 3-1 mağlup oldu. İlk yarıyı Kardelen'in 2. daki-
kada attığı golle önde tamamlayan kırmızı-siyahlılar, rakibinin 
ikinci yarıda bulduğu gollere engel olamayarak sahadan mağ-
lubiyetle ayrıldı ve haftayı 6 puanla tamamladı. Gençlerbirliği, 
5. haftada yarın evinde Haymana Spor ile karşılaşacak.

ADAŞINA KAYBETTI


